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ÎNDEPLINIREA
DE ONOARE, PATRIOTICA

DII ACRICtILTORĂ
Conferinţa organizaţiei judeţene de 

partid a stabilit obiective concrete 
pentru intensificarea procesului de 
modernizare în economia agrară a ju
deţului. Hotărîrea Conferinţei trasea
ză sarcini şi stabileşte termene precise 
pentru extinderea mecanizării în zoo
tehnie, modernizarea tehnologiilor de 
lucru, îmbunătăţirea condiţiilor de rea
lizare a bazei furajere, vizîndu-se spo
rirea aportului acestui sector la reali
zările economiei judeţului.

Eforturile oamenilor muncii s-au 
concretizat în realizări notabile m

multe unităţi. Dezvoltarea sectoarelor 
zootehnice la I.A.S. Şura Mică, Dealul 
Ocnei, Mediaş, Dumbrăveni, Apoldu 
de Sus ş.a., la C.A.P. Şura Mică, Chir- 
păr, Şeica Mare, Avrig, Alămor, Şe- 
limbăr, asociaţia intercooperatistă Ro
şia ş.a. este o mărturie a orientărilor 
realiste ale organelor agricole jude
ţene care, sub directa îndrumare a Co
mitetului judeţean de partid, acţionea
ză pentru îndeplinirea sarcinilor tra
sate de Conferinţa organizaţiei jude
ţene de partid, conform programului 
judeţean de dezvoltare a zootehniei şi 
creştere a producţiei animaliere.

Cu toate rezultatele bune înregis
trate în multe unităţi, în unele coope
rative agricole nu se acţionează hotă- 
rît pentru materializarea hotărîrilor 
adoptate. Atît în sectorul investiţiilor 
:ît şi în cel al pregătirilor concrete pen
tru realizarea producţiei animaliere 
mai sínt unele carenţe de ordin orga
nizatoric. Pentru înlăturarea acestora, 
pentru instaurarea unui climat sănătos 
de muncă, pentru valorificarea efici
entă a potenţialului productiv trebuie 
să milităm toţi, începînd de Ia orga
nele agricole judeţene pînă la ultimul 
lucrător din sector.

Investiţie de „paradă" la C. A. P. Reti?

Cît valorează angaja
mentele d e . . .  milioane 
cind sute de mii de lei 

stau îngropate?
Retişul — la ora scadenţelor tn 

ectorul Investiţii la ferma zooteh- 
iică. . .

„Subliniind realizările, cooperato
ri au arătat că ferma zootehnică 
i livrat statului 6 638 hl lapte de 
-acă, mai mult cu 400 hl de cît 
,-a .planificat, 483 hl lapte de oaie, 
nai mult cu 143 hl de cît s-a prevă- 
:ut, aproape 100 tone carne ş.a."

. . .„ tn  acest an se vor învesti 
aulţi bani pentru modernizarea fer
nen Se va amenaja interiorul aces- 
eia, se va construi o bucătărie fu- 
ajeră, vor fi introduse adăpători 
lUtomate, linii de decovil, instalaţii 
necanîce de muls în toate grájduri- 
e, vor fi luate măsuri pentru a se 
tsigura o bază furajeră mai bună. 
n acest mod .va fi obţinută şi li
vrată cantitatea de 7600 hl lapte 
le vacă, 380 hl lapte de oaie, 114,8 
one de carne, vor fi realizate 1 200 
>ovine, din care 700 vaci şi juninci, 
‘50 porcine, 2 400 ovine“ . . . .

Am citat din articolul «Să privim 
n perspectivă analizind responsabil 
irezentul“, publicat în ziarul nbstru . 
ir. 1 543 din 10 februarie a.c. Arii
éiul fusese prilejuit de analiza .si 
lezbaterile efectuate în adunarea 
lenerală de dare de seamă asupra 
ictivităţii desfăşurate de coopera- 
ori în 1972 şi de aprobare a pla
iului de producţie pe 1073.

Am reţinut, desigur, angajamentul 
■onducerii unităţii şi — implicit — 
il organelor judeţene de a acţiona 
Ioţărît pe un front larg pentru mo- 
lernizarea sectorului zootehnic.

Ce a rămas acum din acea hotă- 
tre? Cum au fost aplicate măsurile 
— salutare — preconizate, în lumi- 
la sarcinilor trasate de Conferinţa 
srganizaţiei judeţene de partid?

Dezolantă imagine oferă azi sec- 
orul zootehnic. Noroc acum că n-a 
>louat, pentru că altfel în sector, la 
fetiş, de exemplu se pătrundea 
turnai înotînd in noroi. Cine va__ li 
tmplasat grajdurile acolo, unde tatii 
;e face mai grozav asta e o 
troblcmă veche la care orice reic
he este inoperantă. Cum poate A 
nsă calificată atitudinea factorilor 
le conducere care pretind oamem- 
or să lucreze în aceste _ condiţii — 
>sle o problemă de stringentă ac- 
ualitate. „Nu ştiu de ce nu s-a miş- 
•at un pai în sectorul nostru zoo- 
ehnic, deşi în iarnă conducerea s-a 
ingáját să iacă. - . marea cu sarea, 
ie relatează îngrijitorul Tiberiu Dra- 
lomîr, de aproape un decenm_ şi lu - 
ivătate om de bază în zootehnie. _ m 
ot aşteptat să se iacă modermza- 
ile promise, am tot întrebat ba pe 
mii ba pe alţii, dar toţi au ridicat 
lin umeri. Nouă ne p l a c e  aceasta 
neserie dar. desigur, am_obţine rc- 
ultate şi mai bune daca am avea 
ondiţii de lacru mai aproape de 
erîntele zootehniei moderne .
După cum ne informează mgine- 

„1 sef Aurel Muntean, aici s-a 
■ehlmbat radical orientarea ^ m n d  
riódernizarea zoo ehmei Des m 
urnă toate organele agricole: jud 
one au fost de acord cu lucrarue 
miinti te, pînă în . . .  acea?« t°aro- 
)ă nu s-a întreprins aproape 
nie aici. Spunem „aproape^ nimic", 
rentru că ceva-ceva s-a făcut: au 
:ost cheltuite citeva — bune — zeu 
ie mii lei pentru realizarea proiec
tilul. Acesta a fost predat unităţii 
in.'., septembrie. Şi atunci — nota 
bene — s-a ajuns la concluzia că 
milioanele de lei preconizate pen
tru modernizarea vechiului sector

zootehnic sínt mai bine utilizate 
dacă se construieşte. . .  un sector 
nou!!! Organele agricole judeţene 
au avut nevoie de aproape un an 
de zile pentru. . .  deliberări! Să mai 
notăm că a fost încălcată democra
ţia cooperatistă? Să mai amintim că 
repercusiunile acestor tergiversări 
sínt de ordinul a sutelor şi sutelor 
de hl de lapte nelivrate statului?

„Urme“ ale unor concepţii-surorî, 
de tristă amintire, mai sínt şi acum 
în sector. Lingă adăposturi, la Re- 
tiş, se află o construcţie ciudată, 
betonată fest, care seamănă cu o 
cazemată. „Este silozul construit pe 
la începutul deceniului şapte, spune 
preşedintele unităţii, Ion Droc. Aşa 
a venit proiectul, aşa am construit 
acest. . .  cum să-i zic . nefolosi
bil bazin. Am băgat în pămînt nu
mai aici o sută de mii de lei. Şi nu 
ne putem folosi de construcţie, pen
tru că e făcută aiurea".

Dar nu dumneavoastră aţi făcut-o, 
tovarăşi de la Retiş? Oare dumnea
voastră nu ştiaţi atunci, la „începu
tul deceniului al şaptelea" ce în
seamnă şi cum trebuie să fie un si
loz pentru porumb?

Aşadar, să revenim la . . .  proble
mele noastre actuale. Organele agri
cole judeţene au ajuns la concluzia 
(multe concluzii) că proiectul — 
plătit de unitate va fi folosit pen
tru construirea unui modern com
plex zootehnic interco.operatist, în 
care vor fi cazate efectivele de bo
vine existente la C.A.P. Retiş. Nu 
vi se pare că este prea multă uşu
rinţă in renunţarea la folosirea unor 
grajduri vechi — dar care sínt va
lori de milioane de lei — numai de 
dragul unei faţade noi? Cum adică, 
să construim ,un complex nou, iar 
în sectorul vechi oamenii să lucreze 
mai departe în aceleaşi condiţii de 
maxim efort de muncă fizică?

Supunem dezbaterii şi alte aspecte 
— interesante, după opinia noastră

(Continuare î* pag. a IlI-a)

în  sectoru l zo o teh n ie  a l  C- A. P . A gn ita

Pentru perioada „albă“ se profilează 
un. . .  sezon negru

Cum acţionează oamenii cu munci 
de răspundere, com uniştii, pentru

prevenirea i i ?
„Acum zece ani realizam producţii 

bune în zootehnie. Şi acest lucru era 
considerat ca un fenomen absolut 
normal. Azi am ajuns să ne „chi
nuim“ pentru realizarea a 1 200— 
1 300 1 lapte anual de la o vacă fu
rajată, iar bovinele „nu mai vor“ 
să depăşească 450 kg la îngrăşat. 
Nu ştim ce să mai spunem“.

Am reprodus succint intervenţia 
tovarăşului Johann Krauss, conta
bilul şef al C.A.P. Agnita, ,în ca
drul unei analize întreprinse la uni
tatea amintită. Nu vom vorbi des
pre tradiţia existentă în zonă in 
privinţa producţiei zootehnice. Şi 
asta din cauză că de la o vreme 
prea ne lăudăm mereu cu tradiţia. 
Azi, la această oră a bilanţului im
pus de o gîndire profund-rea- 
listă, sectorul zootehnic al C.A.P. 
Agnita se prezintă necorespunzător.

Planul anual de producţie n-a fost 
„încărcat“. O producţie de 1 600 1 
de lapte anual de la fiecare vac$ 
furajată reprezintă un nivel subme
diocru. Şi totuşi, realizările de piuă 
acum se prezintă sub acest nivel. . .

Este de la sine înţeles că o con
diţie de bază a obţinerii unei pro
ducţii cît mai mari este şi existenţa 
unor efective cît mai mari. Faţă de 
indicatorul anual planificat, la ora 
actuală aici se înregistrează un mi
nus de 120 bovine — toate in ca
drul efectivului matcă. Adică tocmai 
acolo unde este „miezul“ problemei 
producţiei. Atît preşedintele unităţii, 
Cornel Radu, cît şi inginerul şef fon 
Vulc explică — acum — cu ltţx de 
amănunte această stare de fapt. 
„Toate pornesc de la planificările 
nerealiste. Cine a mai văzut ca din 
160 juninci să fie planificate 156 la 
gestaţie? Sectorul care a avut sar
cina organizării reproducţiei nu şi-a 
făcut datoria. Acum şeptelul are 
doar 28 juninci gestante, din cete

Preşedintele Consiliului de S tat al Republicii 
Socialiste România, Nicolae Ceauşescu, şi tovarăşa 

Elena Ceauşescu vor face o vizită oficială
in Republica Elenă

între 21 si 24 noiembrie 1973, pre- Ceauşescu, şi tovarăşa Elena şedintelui Republicii Elene, Ghînr- 
şedintele Consiliului de Stat al Re- Ceauşescu vor face o vizită oficială ghios Papadopoulos, şi a sofiei sale, 
publici! Socialiste România, Nicolae in Republica Elenă, la invitaţia pre- Despina Papadopoulos.

Tovarăşul Nicolae Ceauşescu a primit delegaţia
parlamentară braziliană

Preşedintele Consiliului de Stat al 
Republicii Socialiste România, tova
răşul Nicolae Ceauşescu a primit 
delegaţia parlamentară conducă 
de senatorul Paulo Francisco 
Torres, preşedintele Congresului Na
tional şi al Senatului din Brazilia. 
Din delegaţie fac parte senatorul 
Joao Renato Franco, deputaţii Jose 
Bonifacio Lafayette de Andrada, 
Willmar da Silva Guimaraes, Antonio 
Paes de Andrade, Joel Ferreira da 
Silva, Dirno Jurandyr Pires Ferreira, 
Jose Augusto Amaral de Souza.

Oaspeţii au fost însoţiţi de Fede
rico Carlos Carnauba, trimis extra

ordinar şi ministru plenipotenţiar al 
Braziliei la Bucureşti. '

La întrevedere au participat tova
răşii Ştefan Voitec, Ion Păţan, Şte
fan Andrei, Corneliu Mănescu, pre
şedintele Grupului -oman din Uniu
nea Interparlamentară. .

în ' cadrul întrevederii, preşedin
tele Consiliului de Stat s-a întreţi
nut cu parlamentarii brazilieni asu
pra unor probleme ale vieţii inter
nationale şi ale relaţiilor româno- 
braziliene.

în timpul convorbirii s-a exprimat 
dorinţa ca relaţiile dintre România 
şi Brazilia, în diferite domenii, să 
cunoască o dezvoltare ascendentă,

în interesul celor doua popoare, al 
cplaborării internationale.

In acest context, s-a subliniat ro
lul ce revine parlamentarilor din 
cele două ţări în promovarea cola
borării şi adîncirea prieteniei româ- 
no-braziliene, în activitatea consacra
tă- păcii, cooperării şi înţelegerii in
ternaţionale.

In numele membrilor delegaţiei, 
senatorul Paulo Francisco Torres a 
mulţumit preşedintelui Nicolae 
Ceauşescu pentru onoarea ce li s-a 
rezervat de a fi primiţi de şeful sta
tului român.

întrevederea s-a desfăşurat lnlr-o 
atmosferă cordială.

Convorbiri
economice

româno-iugoslave
La Consiliul de Miniştri au Început; 

vineri după-amiază convorbirile in
tre tovarăşul Manea Mănescu. vice
preşedinte al Consiliului de Miniştri, 
preşedintele Comitetului de. Stat al 
Planificării şi Borisav Iovici, membru 
al Consiliului Executiv Federal, di
rector general al Direcţiei Federale 
pentru Planificare Economică a R.S.F. 
Iugoslavia, care face o vizită în tara 
noastră,

în cursul convorbirilor s-au abor
dat probleme ale colaborării şi coope
rării economice dintre Republica So
cialistă România şi Republica Socia
listă Federativă Iugoslavia.

Convorbirile s-au desfăşurat înt.r-o 
atmosferă cordială, tovărăşească.

(Agerpres)

Lucrările celei de-a XIl-a 
Conferinţe naţionale 

a cercurilor ştiinţifice 
studenţeşti

Vineri, au Început lucrările celei 
de-a Xll-a Conferinţe naţionale a. 
cercurilor ştiinţifice studenţeşti, or
ganizată sub egida Consiliului Uni
unii Asociaţiilor Studenţilor Comu
nişti din România.

Manifestarea, cave va dura pînă 
Ia sfîrşitul acestei luni, reuneşte stu
denţi, cadre didactice universitare, 
precum şi numeroşi invitaţi — spe
cialişti. tineri muncitori. Conferinţa 
se desfăşoară pe secţii la Bucureşti, 
Cluj, Timişoara, Iaşi, Hunedoara — 
reunind marea majoritate a institu
telor .şi facultăţilor din cele 19 cen
tre universitare ale tării. Cu acest

prilej,'2000 de student!, tineri mem
bri ai corpului' profesoral şi absol
venţi ai promoţiei 1973 vor susţine 
citeva sute de lucrări ştiinţifice pre
miate : la nivelul institutelor.

Actuala ediţie a Conferinţei naţio
nale a cercurilor ştiinţifice studen
ţeşti abordează teme din domeniul 
social-politic şi cel economic. Rele
vante pentru ampla manifestare şti
inţifică studenţească din acest an 
sínt diversitatea tematică a lucrări
lor, preocuparea pentru soluţionarea 
unor probleme menite să contribuie 
la dezvoltarea economiei, a produc
ţiei, ştiinţei şi culturii.

(Agerpres)

-n

70 care au./tost pregătite pentru 
tătari".

Şi totuşi, care sínt cauzele, pen
tru că cepa ce s-a prezentat nu este 
decit o consecinţă? De ce nu s-au 
concretizat planificările? în ianua
rie, februarie şi martie nu s-a rea
lizat nimic în privinţa reproducţiei 
în şeptel. Datorită furajării cu to
tul necorespunzătoare animalele de 
prăsilă au fost subdezvoltate. Dacă 
fenomenul era cunoscut, cum se 
explică acceptarea unor idei con
form cărora totul e „să planificăm, 
tovarăşi?“ Cine răspunde acum — 
direct, material — de nerealizăriîe 
ce se vor înregistra în economia 
unităţii, în economia judeţului?

O „contribuţie“ substanţială la mi
nusurile din şeptel o au . . .  mortali- 
tăţile, unde numai pină acum s-au 
înregistrat 64 capete. în primăvară 
au sucombat viţeii. La 2—3 zile 
după naştere au murit 58 vitei. S-au 
trimis probe Ia laboratorul veteri
nar, au fost consultaţi specialiştii. 
Toţi au ridicat din umeri: „Agent, 
necunoscut, cauza nedepistată“. Ce 
să spunem, un diagnostic pe cinste!

Starea necorespunzătoare în pri
vinţa realizării efectivelor plani
ficate s-a repercutat şi asupra pro
ducţiei propriu zise. Producţia marfă 
anuală planificată la lapte de vacă 
s-a realizat în proporţie de numai 
52,3 Ia sută pe primele. . .  zece luni 
ale acestui an!! Iţi această perioadă 
se. obţin doar 3 Í lapte zilnic de la 
fiecare vacă furajată. Veniturile a- 
nuale planificate vor înregistra — 
aproape sigur — 500 000 lei la ne- 
realizări.

Aşadar, nu-i nimic de laudă în
aceste stări de lucruri.

GH. GRÄDINARU

(Continuare în pag. a IlI-a)

O nouă realizare la I.R.E. Sibiu: 
Prese mecanice şi hidraulice folo
site la mutarea conductoarelor la 
liniile electrice aeriene cu secţiuni 

intre 16-185 mm2

Foto: FRED NUSS
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„Transilvania — mode! | 
de schimb cultural“ '

Aspecte ale comerţului din Cisnădie (II)
Continuind raidul nostru prin 

unităţile comerciale din Cisnădie 
înfăţişăm cititorilor alte citeva 
aspecte care implică sugestii pen
tru activitatea de viitor.

Unitatea nr. 1 „Legume-fructe* 
— Cu excepţia cîtorva sortimen
te de legume (ceapă, usturoi, 
cartofi) magazinul oferă cumpă
rătorilor o gamă largă de produ
se,; în condiţiile unéi serviri ci
vilizate. Se simte aici _— de la 
expunerea mărfii în vitrină, pî
nă la depozitarea ei — spiritul 
gospodăresc. . Cetăţenii cărora 
ie-am cerut părerea despre ac
tivitatea unităţii s-au dovedit 
mulţumiţi, atît in ceea ce priveş
ti: aprovizionarea, cît şi felul tn 
care munceşte personalul de aici. 
O . chestiune, însă, nu trebuie 
trecută cu vederea: se vindeau ar
dei „Capia“, ardei gras şi gogo- 
şari cotaţi la calitatea I şi II, cu 
toate că aceste legume erau de
parte de ceea ce ar fi tre

buit să fie (conform calităţilor 
respective). Vînzătoarea Ana 
Oacă ne-a informat că „aşa au 
fost primiţi şi trebuie vînduti ca 
atare. Gestionarul nu le poaje 
scădea preţul".

Subunitatea „Legume-fructe" —
complex (Vînzător Constantin

te acest lucru: „Sínt üríti, de
geraţi, incit trebuie să arunc
foart,e mulţi. Dar ce să fac dacă 
aşa i-am primit?. Dacă-i refuzam 
nu mai primeam alţii". De ce 
această optică a vinzătorului şi 
a celor care fac aprovizionarea? 
Cu atit mai mult cu cît în acesl

-  RAID-ANCHE
loan) se prezintă, ca aprovizio
nare, servire, curăţenie, mult 
inferioară unităţii nr. 1. căreia ii 
aparţine). Vînzătorul, în pofida j 
realităţii, susţinea ca stă -bine cu 
aprovizionarea deşi în raituri se , 
găseau doar citeva sorturi de; 
legume şi un singur soi de mere. 
Şi aici am găsit gogoşari neco- 
respunzători calităţii la care erau' 
vînduti. Şi vînzătorul recunoaş-

cartier este concentrată o mare 
parte a populaţiei muncitoreşti şi 
e firesc ca de aici să-şi cumpere 
cele necesare. Sigur că atunci 
(ind nu găseşti marfă bună cum
peri ce . este. Dar e bine, oare, 
aşa? Categoric, nu!

Unitatea nr. 3. „Gostat“ (Res
ponsabil Radu Durdoi). Aceleaşi 
observaţii în privinţa calităţii le
gumelor. In plus: merele care

se vindeau în magazin erau mult 
inferioare celor din magazie, un
de stăteau zeci şi zeci de lăzi cu 
fructe, „pentru iarnă“ (cum ne 
spunea vinzătoarea Constantina 
Durdoi). în sectorul carne — ni
mic. în afară de slănină afuma
tă şi muşchi de porc, deşi în fri
giderul din magazie se aflau ci
teva kilograme de oase afuma
te. Vînzătoarea n-a putut să ne 
explice de ce magazinul nu este 
aprovizionat cu mezeluri, de ce 
nu sínt expuse toate sortimen
tele de mărfuri? Specificăm că la 
un recent control obştesc au fost 
sesizate aceleaşi nereguli. Deci.

- lipsurile se perpetuează, fără ca 
cei în drept să intervină sanc
ţionai. , .

Unitatea nr. 4 „Victoria" (Res
ponsabil Traian Matei). Magazin

; (Continuare în pag. a IV-a) 
TRAIAN SU.CIU

La Stuttgart, în R.F. Germania 
a avut loc un valoros simpozion 
internaţional, la care şi-au adus 
o contribuţie remarcabilă şi cîţiva 
cercetători sibieni. Simpozionul, 
organizat de Institutul pentru re
laţii internationale cu străinăta
tea din Stuttgart, de cercul pen
tru studiul istoriei şi culturii 
Transilvaniei din Heidelberg şi 
Asociaţia România, s-a desfăşurat 
între 2—4 noiembrie, beneticiind 
de participarea unui larg cerc 
de specialişti din R.F. Germania. 
Austria, Elveţia, Luxemburg şi 
România. Delegaţia română, în 
frunte cu prof. univ. dr. docent 
Constantin Giurescu, vicepre
şedinte ale Asociaţiei România, a' 
fost formată din lt specialişti, 
între care 4 sibieni. Este vorba

%rr,
de dr. Cornel Irimie, care a pre- $ 
zentat ín sesiune tema: „Schim- i  
burile culturale interetnice in % 
Transilvania“, cu exemplificări în 0 
special din domeniul portului pi 
popular; Cornel .Bucur, care a 55 
prezentat tema „Influenţe reci- S 
proce în domeniul ceramicii 0 
populaţiei din Transilvania"; Ana % 
Maria Haldner — „Aspecte Io- 
cale şi europene ale sculpturii 0 
gotice în lemn din Transilvania“ pi 
şi Hermann Fabini — „Turnurile -i 
de locuit la cnezi, grofi şi pa- ri 
tricieni în Transilvania". întrea- 0 
ga. desfăşurare a simpozionului, % 
asupra căruia vom reveni într-u- « 
nul din numerele următoare, s-a 0 
structurat pe tema: „Transilvania pj 
— model de schimb cultural in 
Europa", bucurîndu-se de o preş- "
tigioasă ambianţă organizatorică, 0

In numărul <ge a si:
•  Din activitatea consiliilor populare comunale
•  Rubrica tie informaţii : La dispoziţia dv.

in pag, a ll-a
•  Cu ing. Helmuth Schenker, directorul întreprinderii judeţene de 

industrie locală despre :
Măsurile luate şi perspectiva recuperării rămânerilor 
în urmă

VIATA INTERNAŢIONALĂ
in pag. a lll-a

în pag. a IV-a
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P l e n a r a  C o m i t e t u l u i  
j u d e ţ e a n  S i b i u  a l  U .T .C .

Ieri, Ia Casa de cultură a tinere
tului a avut loc Plenara Comitetului 
judeţean Sibiu al U.T.C., in cadrul 
căreia au fost analizate preocupări
le Comitetului judeţean, ale organe
lor şi organizaţiilor U.T.C. privind 
organizarea şi desfăşurarea activită
ţii sportive şi turistice de masă.

La lucrările plenarei au participat 
tovarăşii Ion Prică, secretar al Co
mitetului judeţean de partid şi 
Nicolae Croitorii, secretar al C.C. al 
U.T.C., reprezentanţi ai unor între
prinderi şi instituţii sibiene, secre
tari ai comitetelor comunale U.T.C., 
activişti sportivi.

Plenara a făcut un bilanţ al 
realizărilor obţinute în lumina Hotă- 
rîrii Plenarei C.C. al P.C.R. privind 
dezvoltarea continuă a educaţiei fi
zice şi sportului şi a aprobat un 
vast program de măsuri menite a 
înlătura deficienţele existente, pen
tru aşezarea pe baze solide a spor
tului de masă. Participanţii la dis
cuţii au subliniat înfăptuirile im
portante, analizînd cu spirit de răs
pundere sarcinile ce stau în faţa 
organelor şi organizaţiilor de tineret 
în acest domeniu.

Luînd cuvîntul, tovarăşul Ion 
Prică, a apreciat pozitiv activitatea 
comitetului judeţean, a organelor şi 
organizaţiilor U.T.C. în domeniul 
sportului, făcînd totodată observa
ţii în legătură cu măsurile ce ur
mează a fi aplicate în continuare.

Apoi a vorbit tovarăşul Nicolae 
Croitoru, subliniind bunele rezulta
te obţinute şi accentuînd asupra ne
cesităţii sporirii eforturilor pentru 
traducerea în viaţă a Hotărîrii' Ple
narei C.C. al P.C.R. din februarie- 
martie 1973.

La pct. 2 al ordinei de zi, plena
ra a luat unele măsuri organizato
rice: a fost aprobată eliberarea din 
funcţia de membri ai comitetului, ai 
biroului şi ai secretariatului Comi
tetului judeţean U.T.C. a tovarăşilor: 
Ionel Socobeanu, Emil Vînătoru si 
Günter Herberth, şi din funcţia de 
membri ai comitetului şi biroului a 
tovarăşilor Ilarie Munteanu şi Sil
via Ciubotaru. Plenara a ales ca 
membri ai comitetului, biroului şi 
secretariatului Comitetului judeţean 
Sibiu al U.T.C. pe tovarăşii Ion Biriş, 
Mircea Trifan şi Mihail Gierelt, iar 
ca membri ai comitetului şi birou
lui pe tovarăşii Vasile Zidaru şi 
Maria Cristea.

DIN ACTIVITATEA
consiliilor populare 

comunale
Racovifa

Începînd din această toamnă, o ve
che clădire a consiliului popular a 
primit o altă destinaţie. Aici au fost 
amenajate două ateliere şcolare (tîm- 
plărie şi lăcătuşărie), precum şi o 
sală de educaţie fizică. Cele două 
ateliere sínt înzestrate cu sculele 
necesare pentru buna desfăşurare a 
orelor practice ale elevilor.

De asemenea, în satul aparţinător, 
Sebeşul de Sus, se află în construc
ţie două ateliere şcolare cu aceleaşi 
specialităţi. Pînă cînd acestea se vor 
da în folosinţă, elevii Şcolii gene
rale din Sebeşul de Sus execută 
practica în atelierele din centrul de 
comună.

In atenţia comitetului executiv al 
consiliului popular comunal stă ca 
un principal obiectiv creşterea spa
ţiului şcolar. Începînd cu anul şcolar 
viitor în vechea clădire a căminu
lui cultural din Racoviţa vor fi a- 
menajate 3 săli de clasă, transfor
mări pentru care au fost procurate 
deja unele materiale.

Porumbacu d e  J o s
în prezent, pe agenda de lucru a 

comitetului executiv se află mai mul
te lucrări edilitar-gospodăreşti. De 
exemplu, de citeva zile s-au. înche
iat lucrările de extindere la cămi
nul cultural din Porumbacu de Sus. 
Este vorba de construirea unei săli 
pentru dans şi petreceri.Totodată s-a 
construit şi o cabină de proiecţie, 
precum şi un grup social. De ase
menea, în jurul clădirii căminului 
cultural s-a construit, din dale de 
beton, un trotuar de circa 50 m şi, 
în prezent, se lucrează la gardul de 
împrejmuire.

Recent, au început lucrările de ex
tindere şl la căminul cultural din 
centrul de comună. Şi aici se con
struieşte o sală anexă tot pentru pe-

Despre cum se 
m unceşte 
degeaba

Kt* întreb deseori cum vieţuieşte 
o vorbă cu tîlc care povesteşte cum 
doi încarcă şi alţi doi descarcă ca 
să aibă toată lumea „serviciu" şi să 
ia un ban de la stat. Cum ar răs
punde la întrebare tovarăşul Nicolae 
Neag — şofer la I.C.S. Mărfuri-in- 
dustriale. Mai marii dumnealui res
ponsabili şi conducători îl trimit Ia 
Şura Mare cu o încărcătură de geam. 
Dumnealui, Nicolae Neag, calcă pe 
ambreiaj şi, una două, ajunge-n co
mună, îi bate la uşă primarului şi-l 
întreabă unde să „deşarte“ geamul. 
La Hamba, răspunde Hermann Gab
ber, acolo ne trebuie, pentru cămi
nul cultural. (După cum se ştie Ham
ba e un sat care aparţine comunei).

Tovarăşul nostru drag Nicolae 
Neag — povesteşte primarul — nu mai 
vrea să meargă la Hamba. E doar 
o aruncătură de piatră. Se întoarce 
înapoi Ia Sibiu, cu sticlă cu tot.

— Şi dăminul cultural?
— In cămin bate vîntul. De unde 

sticlă pentru ferestre?
Tovarăşe primar, cînd veţi primi 

totuşi sticla de la Sibiu, vă rugăm 
să-i trimiteţi o invitaţie tovarăşului 
Nicolae Neag, să participe la prima 
sărbătoare în cămin nou, cu gea
muri luminoase etc. In cadrul mesei 
rotunde despre muncă, cinste şi dem
nitate, vă rugăm să-i daţi şi dum
nealui cuvîntul. O fi avînd ceva de 
spus. Sperăm însă că pînă atunci 
va spune ceva conducerea I.C.S. 
Mărfuri-industriaie despre comporta
rea saiat'famhrî Kecoiae Keag.

treceri şi dans, pentru care s-au să
pat deja şanţurile şi s-a turnat fun
daţia, lucrare care va continua.

Ambele extinderi ale căminelor 
culturale sínt executate prin contri
buţia bănească si prin munca pa
triotică a sătenilor.

F a u c a
După cum ne informează loan 

Precup, deputat judeţean şi comu
nal, cea mai importantă lucrare ce 
se execută în prezent este constru
irea podului din beton, în satul 
Broşteni, peste rîul Secaş, obiectiv 
ce va fi terminat pînă la finele a- 
cestéi luni. La această lucrare se 
estimează obţinerea unor economii 
de circa 140 000 lei, ce reprezintă 
munca voluntar-patriotică depusă de 
săteni.

La construirea acestui pod o în
semnată contribuţie şi-au adus-o 
loan Banciu, care este responsabilul 
tehnic al lucrării, deputaţii Nicolae 
Popa şi Nicolae Mărgineanu, precum 
şi cetăţenii Nicolae Dicoi, Vasile 
Lupean, Letiţia Neamţu, Maria Turcu 
şi alţii.

O altă lucrare aflată în stadiul de 
finisaj este montarea, în centrul de 
comună, a unui pod-basculă de 15 
tone. De menţionat că şi această lu
crare se execută tot prin contribu
ţia bănească şi în muncă a păuceni- 
ior.

GEORGE SASU

Oficiul judeţean de turism or
ganizează în această perioadă 
excursii cu durata de 1—3 zile pen
tru grupuri de salariaţi care doresc 
ca pe lîngă vizitarea unor zone şi 
obiective turistice să efectueze şi 
schimburi de experienţă cu salariaţii 
din alte întreprinderi cu acelaşi spe
cific. In lunile noiembrie-februarie 
excursiile se organizează cu o re
ducere de preţ de pînă la 30 la sută. 
Este o iniţiativă lăudabilă a O..I.T. 
Sibiu, menită a contribui la cunoaş
terea frumuseţilor patriei paralel cu 
perfecţionarea profesională a sala
riaţilor din întreprinderile judeţului 
nostru.

CINEMA
SIBIU: PACEA! 

Un om în sălbăti
cie (orele 9,00} U,30i 14,00; 16,30; 
19,00; 21,00); ARTA: Structura cris
talului (orele 10,00; 12,00; 14,30;
16,30; 18,30; 20,30); TINERETULUI: 
Afecţiune (orele 10,00; 12,00; 14,30; 
16,30; 18,30; 20,30); INDEPENDENŢA: 
Călăreţii (orele 11,00; 14,30 16,30; 18,30; 
20,30); 7 NOIEMBRIE: Alfred cel 
Mare (orele 10,00; 14,00; 16,00; 18,00 
şi 20,00).

MEDIAŞ: PROGRESUL: Şapte zile 
(orele 9,00; 11,15; 14,00; 16,30; 19,00; 
21,15); TINERETULUI: Grozavul din 
a V-a B (ora 10,00), şi filmul E o 
poveste veche (orele 16,30; 18,30; 
20,30).

CISNÄDIE: POPULAR: Adio Pe
tersburg (orele 11,00; 16,00; 18,00 şi 
20,00).

AGNITA: 8 MAI: Zestrea (orele 
16,00; 18,00 şi 20,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE: 
Anul carbonarilor (orele 17,00 şi 
20,00).

OCNA SIBIULUI: Tu, eu şi micul 
Paris (orele 17,00 şi 20,00).

BAZNA-BAl: Fuga după linişte lő
réié 17,00 şi 19,00).

APOl.DU DE SUS: 23 AUGUST: 
Ciprian Porumbescu, seriile I şi II
{«Wfe şî ib.Sfy.

Faţada Liceului „Octavian Goga“ din Sibiu Foto: FRED NUSS

Un itinerar muzical italian de neuitat
✓Joi seara, in sala Casei de 

cultură a sindicatelor din Sibiu 
a avut loc concertul orchestrei 
de cameră „Muzici Lucenses“ 
din Italia. Mesageri ai unei arte 
cu străvechi tradiţii, cei 13 in
strumentişti au produs o deose
bită impresie asupra publicului 
sibian. Cunoscută în întreaga lu
me ca o formaţie de mare clasă, 
orchestra de cameră, a cărei în
fiinţare omagiază memoria com
pozitorului Luigi Boccherini, o- 
feră nealterate valorile inesti
mabile ale unei muzici de o stră
lucitoare limpezime şi de o mare 
sensibilitate. Cucerind de la în
ceput prin „Concertul în do-mi- 
nor“ de F. Geminiani, spectaco
lul capătă valori nebănuite în 
„Concertul pentru violoncel şi 
orchestră“ de Boccherini. Violon
celistul Franco Maggio Armezon- 
ski se impune printr-o tehnică 
foarte bine stăpînită.

El cucereşte prin frumuseţea 
tonului, care-l ajută la eviden
ţierea plenară a valenţelor tim

brale ale instrumentului. Un 
timbrato de o neasemuită fru
museţe şi de o mare fineţe rea
lizează acea acurateţe care fără 
exagerare pare să tindă spre 
perfecţiune.

Instrumentistul realizează de 
asemenea o nuanţare in deplin 
consens cu stilul piesei abor
date.

Violonistul Olinto Barbeţii se 
distinge în „Concert liric pentru 
vioară şi orchestră de coarde“ 
de Bucchi prin frumuseţea inter
pretării, printr-o pătrundere a 
sensurilor adinei ale partiturii, 
cit şi prin dezinvoltura cu care 
atacă fragmente de o mare difi
cultate tehnică.

Orchestra de cameră face do
vada unei deosebite precizii in- 
tonaţionale şi ritmice, remareîn- 
du-se prin omogenitatea fiecărei 
partide şi a întregii formaţii.

Dirijorul Aldo Priano se im
pune prin siguranţa conducerii 
travaliului tematic al pieselor,

prin judiciozitatea cu care ata
că dinamica lucrărilor, fapt care 
determină un dozaj plăcut şi e- 
chilibrat al sonorităţilor. Atit 
orchestra cit şi dirijorul impre
sionează auditoriul prin clara 
subordonare faţă de ideatica lu
crărilor. tn ceea ce priveşte re
pertoriul trebuie remarcată mă
iestria şi perfecţiunea cu care 
sínt abordate stiluri diferite, de 
la stilul preclasic din prima par
te, la cel modern şi contempo
ran din cea de-a doua. Ultima 
lucrare „Mică uvertură veselă în 
stil antic şi modern" reliefează 
cu prisosinţă posibilităţile de 
includere in program a unor 
lucrări aparţinînd unor stiluri 
şi perioade diferite din istoria 
muzicii.

Strălucită reprezentantă a şco
lii interpretative italiene, orches
tra de cameră „Muzici Lucenses“ 
a oferit melomanilor sibieni o 
seară memorabilă.

S I M P O Z I O N
'

Pe linia preocupărilor bogate 
: în conţinut şi adaptate cerinţelor
S legării investigaţiilor ştiinţifice
S medicale de nevoile ocrotirii să

nătăţii populaţiei, Filiala Sibiu a 
Uniunii Societăţilor de Ştiinţe

■ Medicale, în strînsă conlucrare 
cu Direcţia sanitară judeţeană, a

■ organizat un simpozion cu tema: 
«Puncte de vedere actuale în pa-

..................... ........................................■ . . . . . • . m i n i m m m i . m i i «

tologia adeno-amigdaliană la co
pil".

Manifestarea, care reuneşte 
personalităţi de vază ale ştiinţei 
noastre medicale — dacă ar fi să 
numim doar pe prof. dr. docent 
Ştefan Gîrbea (Bucureşti) — ca
dre din învăţămîntul medical u- 
niversitar, cunoscuţi specialişti si
bieni şi medici din alte localităţi,

are loc astăzi, începînd de Ia ora 
8,30, în sala „Studio" a Casei de 
cultură a sindicatelor din Sibiu.

Sínt prevăzute un număr de 15 
comunicări, de o mare diversitate 
tematică, bazate pe investigaţii 
de lungă durată, medicii sibieni :
din reţeaua de pediatrie prezen- •
tîndu-se cu un număr majoritar :
de contribuţii, (v.d.). j

a

ÍNT/LN/RE
•  Joi după-amiază, la Casa de cul

tură a municipiului Mediaş, Şcoala 
interjudeţeană de partid Braşov a 
organizat cu activiştii culturali aflaţi 
la cursurile de perfecţionare o în-

tllnire pe tema „Mişcarea teatrală 
de amatori". In cadrul întîlnirii prof. 
Ilié Nemeş, directorul Casei de cul
tură a municipiului Mediaş, a pre
zentat o informare despre activita
tea Teatrului popular Mediaş, după 
care au urmat discuţii interesante. 
In încheiere a fost vizionat specta

colul cu piesa „ .. Şi pe strada noas
tră" de Horia Lovinescu, prezentată 
de Teatrul popular Mediaş.

EXPOZIŢIEr

•  In cadrul Lunii preparatelor cu
linare, joi, la unitatea „Gospodina" 
din Mediaş a fost organizată o ex
poziţie cu vînzare. Au fost expuse 
cu această ocazie peste 80 de pre
parate şi semipreparate tip „Gospo
dina“ şi produse de cofetărie şi pa
tiserie, executate cu multă măies
trie de colectivul laboratorului de 
preparate reci şi carmangerie con
dus de loan Vándor, precum şi cel 
al laboratorului de cofetărie condus 
de Gheorghe Olteanu.

Azi, 10 noiembrie, la cofetăriile 
„Tineretului" şi „Vitrometan" din 
Mediaş, precum şi la cofetăria „Ghio
celul" din Copşa Mică, vor fi des
chise alte trei expoziţii cu vînzare, 
avînd o variată gamă de produse 
de cofetărie şi patiserie.

U nita te  co m erc ia lă  m odern izată
Venind în întîmpinarea cerinţelor unui comerţ modern, care să 

satisfacă pretenţiile crescinde ale consumatorilor, reţeaua comer
cială a municipiului Sibiu a cunoscut în ultima vreme prefaceri 
înnoitoare, al căror sens rămîne eficienţa, scurtarea timpului de 
aprovizionare.

In acest context se înscrie şi modernizarea unităţii alimentare 
situată pe Calea Dumbrăvii, care a intrat ieri In funcţiune.

Noul magazin, renovat şi transformat pentru autoservire, asigură 
condiţii incomparabil mai bune de aprovizionare cetăţenilor din
cartier.

V. Ca dispoziţia tiv.

TELEVIZIUNE
9,00 — Lumea

copiilor (reluare). 
9,30 — De la Alfa la Omega. Enci
clopedie pentru elevi. 10,00 — Telex. 
10,05 — Selecţiuni din emisiunea 
„Cîntare patriei". 10,30 — Bucureş- 
tiul necunoscut. O nouă surpriză la 
„Curtea Veche". 10,45 — Muzică 
populară. 11,10 — Teatru scurt: Pa
siune plus raţiune. In distribuţie: 
Ion Marinescu, Valeria Seciu, Şte
fan lordache, Candid Stoica, Dimi- 
trie Dunea. 12,00 — Telejurnal. 16,00
— Telex. 16.05 — Caleidoscop cul
tural-artistic. 16,25 — Avanpremie
ră. 16,30 — Emisiune în limba ger
mană. 18,15 — Cîntece şi dansuri 
populare cu ansamblul Casei de cul
tură din Cîmpulung-Muscel. 18,40 — 
Teleglob — Kenya. 19,00 —
Documentar TV: Chihlimbarul — 
o bogăţie a ţării. 19,20 — 1001 de 
seri. Creionaşul fermecat. 19,30 — 
Telejurnal. 20,05 — 52 de iniţiative 
tn 52 de săptămîni. 20,15 — Tele- 
enciclopedia. 20,55 — Publicitate. 
21,00 — Film serial: Mannix. 21,50
— La sala ronda. Spectacol de di
vertisment cu public organizat la ho
telul „Intercontinental" din Bucu
reşti. 22,30 — Telejurnal. Sport. 22,50
— Cîntece de petrecere cu ioana 
crtstea şi tăeîu Mărgmeanu,

D u m in ică  11 nov.
8,00 — Bună dimineaţa! 8,30 — 

Cravatele roşii. 9,25 — Film serial 
Daktari. 9,50 — Viaţa satului. 11,00
— Emisiune în limba maghiară. 12,30
— De strajă patriei. 13,00 — Album 
duminical. 16,00 — Magazin sportiv.
— Tenis: Finala de dublu bărbaţi 
a turneului internaţional din Sala 
Coubertin: Ilie Năstase (România), 
Juan Gisbert (Spania)—Arthur Ashe 
Roscoe Tanner (S.U.A.). — Fotbal: 
Újpest Dózsa Budapesta—Benfica Li
sabona. Ţ.S.K.A. Sofia—Ajax Amster
dam şi Dynamo Dresda—Bayern 
München. 18,05 — Publicitate. 18,10
— Film serial: In ultimul minut. Epi
sodul IV — „Copilul pierdut“. 18,45
— Vetre folclorice. „De la Trotuş 
spre Şiret". 19,15 — Publicitate. 19,20
— 1001 de seri. Clopoţelul smuls. 
19,30 — Telejurnal. Săptămîna poli
tică internă şi internaţională în ima
gini. 20,10 — „Destinul unei idei". 
Despre constructorii marilor nave 
româneşti. 20,30 — Publicitate. 20,35
— Film artistic Leagănele. Produc
ţie a studiourilor cinematografice 
sovietice. Premieră pe ţară. 21,40 — 
„Mi-am pus busuioc în păr..." Oma
giu lui Ion Vasilescu. Cîntă: Dorina 
Drăghici, Doina Badea, Elena Neaqu, 
Doina Spătaru-OIinescu, Gică Pe- 
trescu, Nicu Stoenescu, Dan Spătaru, 
22,20 — Telejurnal. Sport. Rugbi — 
Fr*jai*—Români». Saloatiuni Uwrepis- 
tsete de ia Valence.

CĂRŢI NO
Dumitru Fundătu 

ră: Organizarea apro
vizionării şi desfacerii în centrală şi 
întreprinderea industrială. Editura 
politică; Mihai Beniuc: Pămînt! Pă- 
mînt... Versuri. Editura Eminescu; 
Anişoara Odeanu: Acele lucruri 
mari. Roman. Editura Cartea româ
nească; Paul Georgescu: 3 nuvele. 
Editura Albatros; Ion Simionescu: 
Prin munţii noştri. Editura pentru tu
rism; Alvaro Cunqueiro: Omul care 
seamănă cu Oreste. Editura Univers.

TEATRU
F ........ 1 Actorii secţiei ro

mâne a Teatrului de 
stat din Sibiu prezintă astăzi, la ora 
19,30, pe scena teatrului din locali
tate spectacolul cu piesa Gaiţele, a- 
bonament I.

V im p u !
Centrul meteorologic Sibiu comu

nică: vreme rece cu cerul variabil. 
Cu totul izolat, se vor semnala pre
cipitaţii slabe. Vîntul va sufla slab 
din sectorul sud-vestic. Temperatu
rile minime vor fi cuprinse între 
minus 4 şi minus un grad, iar cele 
maxima var oscila între 2 si 6 ozade. 
Dimineaţa, ceaţă locală,

Pentru remedierea unor avarii la conducta de aduc- 
ţiune a apei, în municipiul Sibiu se va întrerupe furni
zarea apei între orele 8 şi 16 în ziua de duminică, 11 
noiembrie a.c.

I.F.E.T. Sibiu
str. Rîului 23, telefon 2 00 60 

ANGAJEAZĂ PRIN CONCURS :
— economist principal.

Salarizarea conform H.C.M. 914/1968 şi Legea nr. 
12/1971.

în trep rin d e rea  „B a lan ţa“ Sibiu
ANGAJEAZĂ DE URGENŢĂ

muncitori calificaţi în următoarele meserii :
— strungari
— frezori
— rectificatori
— sculeri-matriţeri
— muncitori necalificaţi.

în trep r in d erea  „ B a la n ţe“  Sibiu
asigură pentru anul 1974 necesarul de aparate de mă

sură şi control ca :
— balanţe şi bascule de toate tipurile (ciment, la

boratoare, industrie, magazii, casnic etc.)
— dozatoare ciment, agregate, apă
— aparate de încercat duritatea metalelor de tipul 

Brinell şi Rockwell.
întreprinderile şi instituţiile interesate se vor adresa 

direct cu comenzi ferme pe adresa Balanţa Sibiu, Calea 
Guşteriţei nr. 21-23, telefon 2 10 20 şi 2 10 21, pînă 
la data de 30 noiembrie 1973 pentru anul 1974, cu- 
noscînd că după această dată comenzile primite vor fi 
prevăzute pentru anul 1975.

întreprinderea de prelucrare a lemnului Sibiu
ANGAJEAZĂ DE URGENŢĂ:

— fochişti calificaţi pentru fabrica de mobilă 
Mediaş.

Informaţii suplimentare la compartimentul personal- 
învăţămînt-salarizare al fabricii de mobilă Mediaş, str. 
Cînepii nr. 7, telefon 1 19 70.

întreprinderea 
v ie i şi vinului Sibiu

COMUNICĂ :
Potrivit prevederilor decretului nr. 504'1957, repu

blicat în buletinul oficial nr. 25 din 20 februarie 1969, 
art. 6, toţi producătorii sínt obligaţi să declare întrea
ga cantitate de vin şi rachiuri naturale realizată la co
mitetele executive ale consiliilor populare ale comu
nelor, oraşelor sau municipiilor, pe teritoriul cărora 
s-a obţinut producţia, în termen de 5 zile de Ia obţi
nerea acesteia.

Art. 19. Contravenienţii la prezentul decret se sanc
ţionează cu amendă de la 300 la 1 300 lei.

Art. 20. Sint supuse confiscării cantităţile de stru
guri, vinuri, rachiuri naturale şi borhoturi destinate 
fabricării de rachiuri naturale produse din contraven
ţie sau care au servit la săvîrşirea contravenţiei, dacă 
sínt ale contravenientului, precum şi cele dobîndite 
prin săvîrşirea contravenţiei, dacă nu sínt restituite 
persoanei vătămate. De asemenea, sínt supuse confis
cării ambalajele, cazanele şi instalaţiile de fabricat ra
chiuri naturale.

Trustul
du instalaţii->

montaj Braşov, 
şantierul 
Mediaşj *

ANGAJEAZĂ :

— 2 automacaragii pen
tru automacarale de 
5 şi 15 t/f

— sudori electrici auto
rizaţi.

Salarizarea conform 
H.C.M. 914 1968.

Se asigură drepturi de 
şantier inclusiv cazarea 
gratuită.

Doritorii se vor adresa 
în Mediaş, str. Gheţii nr. 
5, telefon 1 26 66. 

__________ ____________

PIERDUT cîine ciobănesc mic, ce
nuşiu închis. Aducătorului recom
pensă. Telelőn 3 11 81.

OFER Slatina apartament bloc, 2
camere, doresc Sibiu similar. Infor- 
maţii Sibiu. Ana Ipătescu 35.

VÎND Fiaf 850, stare perfectă. Si
biu, str. E. Murgu 3.

VlND maşină tricotat Knittax, 
nouă. Turnişor, str. Livezii 49.

VÎND casă ieftină, str. Victor Tor- 
doşanu 8, Halmaghi.

VÎND injector automat de moto
rină. Bradu 192, telefon 191 68, o- 
rele 19—21.

VlND casă nouă, 8 camere, 2 ho
luri, baie, dependinţe, curte, grădi- 
nă, Avriq, str. Eminescn 27.

VlND mobilă, obiecte casnice. Bu 
levardul Victoriei 30, subsol, orele 
17—20,

PIERDUT legitimaţie nr. 737, eli- 
berată de „Firul roşu" Tălmaciu, pe 
numele Niţă Veronica. O declar nulă.

OFER garaj spre închiriere, cu tn 
călzire centrală. Telefon 3 27 50, o- 
rele 15—17.

Lică, Irinel, Mihnea şi întreaga 
familie mulţumeşte din tot sufle
tul tuturor prietenilor şi cuno
ştinţelor pentru călduroasa parti
cipare la durerea pricinuită prin 
dispariţia iubitului şi nepreţuitu

lui nostru
SILVIU ZUGRAV

4_________________
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Cu ing. Helmuth Schenker, directorul întreprinderii judeţene de Industrie locală  d esp re: ţ

M ăsurile luate şi perspectiva 
recuperării rămînerilor in urmă

— Pentru Început, tovarăşe 
director, aş dori să prezentaţi si
tuaţia existentă în întreprinderea 
dv. privind îndeplinirea indicato
rilor de plan.

— Am încheiat cele 10 luni din 
acest an cu o rămînere în urmă de 
un milion lei la producţia globală. 
Valoarea producţiei marfă realizată 
a atins nivelul planificat. Sigur, o- 
dată cu neîndeplinirea indicatorului 
amintit au apărut şi alte neajunsuri, 
alte consecinţe nefavorabile. Bună
oară, stăm destul de rău din punct 
de vedere al realizării planului sor
timental. Astfel, la sectorul de ma
teriale de construcţii rămînerile în 
urmă sínt foarte mari. Este adevă
rat, în mare parte au apărut datorită 
calamităţilor din prima jumătate a 
anului. Dar şi lipsa forţei de mun
că, greutatea ce o întîmpinăm in 
permanentizarea oamenilor face ca 
sectorul acesta să tragă mult în ur
mă balanţa globală a realizărilor în
treprinderii noastre.

Referindu-mă la forţa de muncă, 
apoi, trebuie să arăt că şi la secto
rul lemn-mobilă ducem o mare lipsă 
de tîmplari. In luna octombrie de 
exemplu am avut un deficit de circa 
90 de muncitori calificaţi. Aceste ac
tivităţi, la care se înregistrează cele 
mai mari rămîneri în urmă ne dau 
foarte mult de lucru, de aceea, 
ne-am îndreptat în mod deosebit a- 
tenţia spre sectoarele respective. 
Vrem să recuperăm cit mai mult 
din rămînerile în urmă la sortimen
tele de mobilă, cărămizi, agregate de 
carieră şi balastieră.

Vreau să prezint şi cîteva aspecte 
pozitive. Unitatea din Agnita bună
oară, constituie un exemplu pentru 
întreaga noastră întreprindere. Aici 
sarcinile de plan sínt îndeplinite şi 
depăşite în mod ritmic, atît valoric 
cît şi fizic. A început, de asemenea, 
să meargă mult mai bine şi unitatea 
din Mediaş.

— Am reţinut că una din cauze 
este lipsa de forţă de muncă. Pro
blema nu este nouă. S-a mai pus 
şi altă dată necesitatea organiză
rii unor cursuri de calificare. S-a 
întreprins ceva în acest sens? Şi 
apoi, cred că nerealizările au a- 
vut cauze şi de altă natură!

— Aveţi dreptate. Lipsa de tîm
plari la sectorul lemn-mobilă din Si
biu, a devenit o problemă pentru 
noi, dar o problemă pe care nu am 
reuşit s-o rezolvăm. Ara încercat să 
organizăm cursuri de calificare, 
ne-am deplasat în acest sens pentru 
recrutare de tineri, fără rezultat însă. 
Nu-mi explic de ce această meserie 
este ocolită. In parte am acoperit 
necesarul prin calificarea muncitori
lor necalificaţi existenţi în sector 
sau în alte sectoare din întreprin
dere, dar numărul lor este insufi
cient, Va trebui să ne orientăm mai 
mult spre măsuri pentru creşterea

productivităţii muncii, spre înlocu
irea deficitului de muncitori califi
caţi printr-o mecanizare mai pronun
ţată.

Pentru permanentizarea lucrătorilor 
din carierele de piatră în balastiere, 
cît şi a celor de la fabricile de că
rămidă va trebui să facem mai mult 
în privinţa condiţiilor de locuit. O 
să încercăm, pentru anul viitor să 
construim, în regie, un bloc de lo
cuit. La secţia din Orlat, am adus 
oameni din alte părţi şi am reuşit 
să-i cazăm acolo. Bineînţeles, rezol
varea problemei forţei de muncă pre
supune şi alte măsuri. Nu mi-am 
permis să Ie prezint pe toate.

Alte cauze? Este, cred, cunoscută 
greutatea de care ne lovim foarte 
des — aprovizionarea. Şaizeci la 
sută din producţie se desfăşoară , cu 
materii şi materiale aduse prin e- 
forturi proprii. De aici rezultă o se
rie de consecinţe: lipsă de ritmici
tate, multe deplasări, cheltuieli în 
plus care grevează şi asupra situa
ţiei financiare. Nu trebuie ocolite 
deficientele pe linie de organizare...

— Aţi abordat o problemă că
reia aş vrea să-i acordăm o oare
care extindere în discuţia noas
tră. Sub forma actuală de orga
nizare lucraţi de la începutul lu
nii mai a.c. Ce concluzii aţi pu
tut trage pînă în prezent?

— Forma de organizare, ca atare 
consider că este bună. S-a înlăturat 
acel mecanism suprastructural care 
a fost direcţia, apropiindu-se astfel 
mulţi specialişti de activitatea pro
ductivă. S-au creat astfel şi condiţii 
pentru întărirea răspunderii condu
cătorilor proceselor de producţie. 
Deci ca organizare, chiar dacă sin
tern destul de dispersaţi, s-au făcut 
unele lucruri bune. Nu s-au obţinut 
însă peste tot rezultatele scontate. 
Noi avem de luptat cu mentalitatea 
unor oameni, . mulţi conducători ai 
proceselor de producţie manifestă 
indisciplină, nu s-au integrat în mă
surile organizatorice care le-am luat, 
jos, la nivelul secţiilor şi atelierelor.

Oricum, un oarecare salt calitativ 
s-a făcut. Dacă la început mersul 
îndeplinirii planului a prezentat o 
încetinire, acum curba realizărilor a 
început să crească.

— O să crească suficient în- 
cît să reuşiţi recuperarea rămi- 
nerilor în urmă pînă la finele 
anului?

— Un răspuns direct, concret ar 
putea fi da! Spun ar putea fi, de
oarece depinde de îndeplinirea mă
surilor ce le-am stabilit. Apoi, pe 
lingă acest da sínt necesare şi unele 
precizări. Ne vom îndeplini planul 
anual la producţia globală şi mar
fă. Nu acelaşi lucru vom putea ra
porta la export şi la anumite sorti
mente, cum sínt cele despre carş 
am vorbit şi înainte.

In ce priveşte exportul, vreau să 
arăt că în vechea organizare au

existat foarte puţine contracte, deşi 
planul a crescut mult. Din trimestrul 
Iii începînd, sintern mai bine aco
periţi cu contracte. La fel şi planul 
fizic a fost îndeplinit, dar formali
tăţile privind expedierea şi încasa
rea contravalorii se desfăşoară cam 
greoi, aşa că nu vom putea recu
pera integral.

Spuneam că am stabilit o serie 
de măsuri care să ne permită recu
perarea rămînerilor în urmă in ce 
priveşte valoarea producţiei globa
le. Acest program complex, este ur
mărit cu multă exigenţă şi la peri
oade foarte scurte analizăm şi efec
tul fiecărei măsuri luate.

Spicuiesc cîteva din măsurile în
treprinse. Acoperirea integrală a 
planului pe trimestrul IV a.c. cu co
menzi şi lansarea in fabricaţie cu 
operativitate. In bună parte s-a reu
şit, mai ales că avem şi baza de ma
terii şi materiale acoperită. S-au 
luat de asemenea, măsuri pentru a- 
sigurarea livrărilor în mod ritmic, 
organizarea transportului, înlocuirea 
produselor cu mare consum de e- 
nergie şi combustibil. Am regrupat 
merceologii pe profile ale activităţii 
noastre, în cadrul compartimentului 
de aprovizionare şi s-a întărit asis
tenţa tehnică în atelierele de pro
ducţie. S-a stabilit totodată un plan 
sever, să-i zic aşa, pentru serviciul 
mecano-energetic, în vederea asigu
rării condiţiilor pentru iarnă, asigu
rarea necesarului de piese de schimb 
în vederea eliminării stagnărilor etc.

— Aceste măsuri le-am putea 
considera ca făcînd parte şi din 
preocupările privind pregătirea 
producţiei anului viitor?

— In parte. Aş adăuga că am par
ticipat la contractări, la care noile 
modele de mobilă au fost foarte a- 
preciate. De asemenea, am contrac
tat un volum apreciabil de alte bu
nuri de consum. Bineînţeles, din a- 
cest punct de vedere mai avem încă 
multe de făcut pentru a asigura des
facerea întregii producţii marfă pe 
anul viitor.

Am lărgit atelierul de proiectări. 
Ca. urmare, avem proiectate multe 
produse noi. Trebuie doar avizate 
şi lansate în fabricaţie. După testa
rea lor prin magazinele proprii vom 
trece Ia produciia de serie. Pînă la 
finele anului vrem să organizăm şi 
un atelier de prototipuri. Este foar
te util. Vrem ca atunci cînd produ
sul ajunge în secţie să aibă toate 
condiţiile create.

Ducem mare lipsă de spaţiu co
respunzător. De aici şi o serie de 
alte consecinţe de ordin organizato
ric, social. Rămîn, uneori o serie de 
disponibilităţi prin dezvoltarea unor 
întreprinderi şi n-ar fi rău să le pri
mim noi. O spun şi prin prisma asi
gurării condiţiilor pentru realizarea 
sarcinilor pe anul viitor.

Discuţie consemnată de 
I. CREŢU

Pe urmele articolelor publicate

„Cazul“ M M I  OLTEHIU a fo s t  soluţionat!
„In balanţa omeniei nu-şi au 

rost hîrtiile justificative* era in
titulat articolul apărut în ziarul 
nostru din 27.X.1973, în care a 
fost pusă în discuţie situaţia la 
locul de muncă — Staţia C.F.R. 
Sibiu — a casierei Maria Oltea- 
nu.

In urma materialului, dind do
vadă de promptitudine şi recep
tivitate, conducerea staţiei G.F.R. 
Sibiu, împreună cu forul ei su
perior, Regionala de căi ferate 
Braşov, au reanalizat „cazul*, 
punînd de această dată în ba
lanţă toate elementele pro şi 
contra, disecînd cu multă aten
ţie faptele. Iată răspunsul primit 
la redacţie din partea Regiona
lei C.F.R. Braşovi „Urmare ar
ticolului apărut în ziarul „Tribu
na Sibiului“, vă facem cunoscut

că s-a aprobat, în urma analiză
rii situaţiei, ca tov. Olteanu Ma
ria casieră bagaje şi mesagerii 
în staţia Sibiu să rămînă pe pos
tul pe care l-a solicitat spre a fi 
ajutată faţă de situaţia grea ce 
o are atît în familie cît şi în 
ceea ce priveşte activitatea pro
fesională. In acest fel cererea nu
mitei a fost satisfăcută, după ce 
cazul a fost tratat la faţa locului 
de către organul nostru trimis în 
acest scop şi în urma hotărîrii 
colectivului de conducere din 
complexul C.F.R. Sibiu împreună 
cu organul de partid local“ Sem
nează: directorul general, ing. 
Dumitru Gabor.

A greşi e omeneşte şi nimeni 
nu poate susţine că întotdeauna 
a procedat conform adevărului 
absolut. Ceea ce este îmbucurător

e faptul că, în cele mai multe 
cazuri, oamenii nu se sfiesc să 
recunoască atunci cînd, nu din 
rea voinţă, nu din lipsă de com
petenţă, ci din cine ştie ce alte 
cauze care Ia acea dată le scapă 
şi lor, au apreciat eronat un 
fapt. Comuniştii sínt oameni din- 
tr-o bucată cărora nu le plac si
tuaţiile echivoce. De aceea salu
tăm obiectivitatea şi rapiditatea 
cu care a fost rezolvat „cazul 
Maria Olteanu“. Rămîne ca a- 
ceastă femeie inimoasă, să dove
dească în continuare că este o 
salariată harnică şi pricepută, 
care-şi îndeplineşte cu conştiin
ciozitate sarcinile de serviciu.

Principialitatea şi omenia au 
fost repuse în drepturi.

N. I. D.

note

Unde-i
locul

condicii ?
In ziarul nostru, în cadrul ru

bricii „La semnalările cititorilor* 
a fost publicată zilele trecute 
nota „O bună — dispoziţie ra
tată“, prin care se critica atitu
dinea personalului de serviciu de 
la hanul Dumbrava şi refuzul de 
a pune la dispoziţia clienţilor ne
mulţumiţi condica de sugestii şi 
reclamaţii.

De atitudinea necorespunzătoa
re a unor ospătari ai aceleiaşi 
unităţi, precum şi de „lipsa“ con
dicii ne-am convins şi noi. In 
ziua de 4 noiembrie, am luat loc 
patru persoane la o masă pe te
rasa hanului. Desele solicitări si 
invitaţii adresate ospătarului pen- 
tru a ne servi au rămas însă fără 
rezultat mai bine de un sfert de 
oră. Cînd, în sfîrşit, a binevoit 
să ne acorde atenţia ne-a repli
cat: „la o asemenea masă nearan
jată nu servesc". Este adevărat 
că lipsea fata de masă. Dar sin
gura masă acoperită unde nu e- 
rau clienţi era acoperită cu zeci 
de sticle şi pahare goale. Făcînd 
observaţia de ce nu se eliberea

ză masa respectivă, ospătarul a 
replicat prin motivaţia că nu are 
picolo. . .

Am solicitat atunci condica de 
sugestii şi reclamaţii. Ni s-a răs
puns că se află încuiată în birou 
şi că cheile sínt la responsabil 
care nu se află în unitate.

Întrebăm, din nou, unde trebuie 
să stea condica de sugestii şi re
clamaţii? — întrebare la care aş
teptăm nu numai răspuns ci şi 
măsuri din partea conducerii 
O.J.T. Sibiu.

Absenţă 
ne moţi va

tă;
vina cui ?

Răspunzind invitaţiei fconduce- 
rii căminului cultural la 27 oc
tombrie a.c., tinerii care alcătu
iesc formaţia artistică a coope
rativei sibiene „Gheata* au ple
cat la Cîrţa unde urmau să pre
zinte un program.

Dar cine făcuse invitaţia nu 
numai că nu se afla în localitate, 
dar n-a luat nici o măsură pentru 
mobilizarea cetăţenilor. Aşa că 
formaţia artistică a cooperatorilor 
sibieni a făcut cale întoarsă. Nu 
cumva responsabilii cu activita
tea culturală din Cîrţa sínt a- 
depţii zicalei „veniţi la noi, că

plecăm rie-acasă*!? (Nelu Lepşa. 
secretarul comitetului U.T.C. al 
cooperativei „Gheata“).

De ce 
nu fumezi 
domnule ?

Deşi sínt cazuri izolate, pe ici 
pe colo, mai apar unele practici 
care lovesc în respectul de 
care trebuie să se bucure cumpă
rătorul din partea vinzătorului. 
Unele exemple de acest gen ne 
sínt oferite din păcate atunci 
cînd vrei să cumperi un articol 
iar cel de după tejghea nu ti -1 
oferă decit condiţionat. Aşa a 
păţit cetăţeanul A. C. din Mediaş 
în dimineaţa zilei de 2 noiembrie 
la debitul de tutun — unitatea 
44 (str. Carpaţi din localitate). 
A vrut omul să-şi cumpere nişte 
chibrituri să aibă eu ce-şi aprin
de focul. Vînzătoarea l-a refuzat 
pretextind că nu are chibrituri 
de vînzare decit pentru cei ce 
cumpără şi ţigări. Cum omul es
te nefumător. . .

După concepţia acestei vînză- 
toare ar trebui să fumeze toată 
lumea. Este de aşteptat ca ase
menea concepţii să fie schimbate, 
mai ales că astfel de practici de 
condiţionare a vînzării 'unor pro
duse se mai uzitează încă în u- 
nele unităţi comerciale.

S. GEORGE
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Montajul utilajelor in moderna turnătorie „Independenţa* II Sibiu

Foto: HORST SUCHFELNER

Creaţii tehnice de mare 
randament şi eficienţă

Inovaţia, ca parte componentă a strategiei de dezvoltare a unităţilor 
noastre economice revendică un loc tot mai important în preocupările 
cadrelor tehnice, corespunzător rolului pe care este chemată să-l joace 
intr-o economie modernă, dinamică — acela de accelerator al creşterii 
economice. Sub imensa ei acoladă se polarizează priceperea şi dă
ruirea, pasiunea şi tenacitatea. Am încercat să desprindem cîteva din 
componentele fenomenului inovaţional prezentînd realizările „de vîri" 
din două mari întreprinderi sibiene.

•  „INDEPENDENŢA“. De cîteva 
săptămîni, la atelierul de lanţuri cu 
role al binecunoscutei unităţi cons
tructoare de maşini se aplică cu ex
celente rezultate inovaţia tehnicianu
lui Gheorghe Nedelcu. Este vorba 
de o modificare tehnologică specta
culoasă Ia fabricarea paietelor pen
tru lanţurile agricole. în principiu, 
ea presupune înlocuirea materialului 
folosit pînă acum (curele de trans
misie cu inserţie textilă) cu nişte de
şeuri din mase plastice descoperite 
de inovator într-o uzină piteşteană 
unde erau folosite drept... combus
tibil. Noua materie primă nu este 
numai foarte ieftină, dar asigură şi 
creşterea performanţelor în exploa
tare, cea mai concludentă fiind creş
terea duratei de exploatare a lanţu
rilor de 5—6 ori.

Unul lingă altul, toate avantajele 
enumerate sau care ne-au mai scă

pat conduc la o eficienţă anuală 
antecalculată de circa 2 milioane lei.

<§ ÎNTREPRINDEREA MECANICĂ
Aici, numărul propunerilor de ino
vaţii aplicate în acest an se ridică 
la 24. Eficienţa totală realizată prin 
materializarea acestor idei este de 
aproape 1,9 milioane lei. O singură 
inovaţie, cea a inginerilor loan Ba 
nea, Octavian Turcu şi Brote Ale
man are un efect economic posteai 
culat de 1,2 milioane lei. Inovaţia — 
aplicată în momentul de faţă — rea
lizează cîteva modificări construc
tive şi tehnologice la 14 repere de 
ia foarfecă de profile F.P.-14. In a- 
cest mod se obţine o economie de 
metal în valoare de peste 800 mii 
lei, în condiţiile in care performan
ţele maşinii se menţin la acelaşi ni
vel.

• • • • • • • •

Fapte de muncă 
obişnuite şi totuşi...

întreprinderea „7 Noiembrie* 
Sibiu, ca de altfel majoritatea 
unităţilor industriale, se află in
tr-un continuu proces de dezvol
tare, de lărgire a capacităţilor de 
producţie. In această direcţie 
sínt îndreptate fondurile de in
vestiţii alocate, în această direc
ţie sínt orientate şi preocupările 
specialiştilor de aici, ale colectivu
lui de muncitori din sectorul me
cano-energetic al întreprinderii.

Zilele trecute am vizitat sec
torul II al întreprinderii pentru 
a urmări modul în care se fina
lizează noua secţie pentru pro
ducţia de ciorapi sintetici. Am 
reţinut însă un fapt care ne-a 
fosh relatat în treacăt, ca ceva 
obişnuit, intrat în firescul lucru
rilor. Despre ce este vorba? In 
atelierul de finisaj se lucra in
tens la montajul unei maşini de 
vopsit,1 şi fixat ciorapi din fire 
sintetice. Este un utilaj prevăzut 
în planul de investiţii a cărui 
valoare se ridică la aproape 2 
milioane lei. Alături, o maşină 
asemănătoare era deja pusă în 
funcţiune. „Ştiţi, ne spune ing. 
Mircea Belei, această maşină cos
tă mult mai ieftin. Pentru a face 
economie de valută am confec
ţionat-o noi prin utilizarea unor 
piese de la alte maşini vechi de 
acest fel, achiziţionate tot djn 
import la preţuri mult mai redu
se. De fapt întregul utilaj ne 
costă doar 28 mii lei".

Simplu, dar convingător, inter
locutorul ne-a vorbit, în cîteva 
cuvinte despre cei ce au realizat 
aceste lucruri obişnuite şi totuşi... 
Echipa de lăcătuşi a lui Ilie Rău, 
în care s-a integrat şi electricia
nul Ladislau Henzel este cea ca
re s-a străduit să-şi facă în fe
lul acesta datoria, care lasă în 
urma ei lucruri de mare utilita
te pentru întreprindere, pentru 
ridicarea necontenită a potenţia
lului ei productiv. Amintim doar 
că, tot prin contribuţia acestor 
oameni, utilajele de vopsit şi 
fixat ciorapii din fire sintetice

sínt acţionate de la tablourile de 
comandă program. Aşadar, este 
vorba de un nivel de calificare 
care le permite să execute insta
laţii de automatizare. In etapa 
actuală acestea sínt lucruri obiş
nuite, cotidiene şi totuşi. . .

C. D.

Determinarea elementelor compo
nente ale diferitelor oţeluri folosite 
ca materie primă in ciclul de pro

ducţie la „Flaro* Sibiu

Foto: FRED NUSS
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Cît valorează angajamentele
fOrmare din pae. D

— privind specificul local. La Retiş, 
în zootehnie sínt — încă — oameni 
foarte buni, valoroşi crescători de 
animale. Sectorul este împărţit în 
trei zări: Ţeline, Retiş şi Brădeni. 
Gospodarilor din cele trei sate nu 
le este indiferentă situaţia sectoru
lui zootehnic. Că aşa stau lucrurile 
o dovedesc atît rezultatele trecute 
şi actuale de producţie cît şi stră
dania oamenilor de a avea asigu
rată o bază temeinică pentru pro
ducţia viitoare. Prin prisma rezul
tatelor de pînă acum, bilanţul anual 
va înregistra livrarea unei produc
ţii marfă mai mare cu aproape 200 
hl lapte de vacă decît în 1972. Nu 
se va realiza indicatorul planificat 
însă — ceea ce va trage greu în 
balanţa veniturilor. Şi aceasta este 
consecinţa superficialităţii cu care 
atît organele agricole judeţene — 
în primul rînd — cît şi conducerea 
unităţii au tratat problemele pri
vind modernizarea sectorului zoo
tehnic.

Pentru realizarea producţiei în pe
rioada stabulaţiei au fost asigurate, 
pe lingă alte furaje, 1 730 tone fî- 
nuri, cu aproape 200 tone mai mult 
decît s-a planificat. Datorită însă 
inerţiei generate de inconsecvenţa 
in luarea deciziilor, în unele com
partimente situaţia este îngrijoră
toare. Faţă de indicatorul anual pla
nificat, efectivul matcă înregistrea
ză acum un minus de 81 vaci şi 
juninci. Indicii de natalitate sínt 
submediocri, ca urmare a stării fi
ziologice necorespunzătoare a efec
tivelor matcă. In privinţa bazei fu

rajere, se constată o „lipsă“ de a- 
proape 1 300 tone suculente. Mal 
îngrijorător este faptul că unitatea 
nu dispune de condiţii pentru pre
pararea furajelor. Există o tocătoa
re de grosiere ş i . . .  promisiuni pen
tru punerea ei în funcţiune. Tocă
toare pentru sfeclă nu se află, aşa 
că în curînd vor intra în funcţiune 
din nou . . .  topoarele şi cuţitele în
grijitorilor! Ce are comun aceasta 
cu modernizarea sectorului zooteh
nic?

— E atît de greu să vă procuraţi 
o tocătoare pentru suculente?

— Desigur că nu. Insă. . .  Şi răs
punsul economistului fermei, Ion 
Oţetea, ne-a convins că factorii de 
conducere de aici mai au multe de 
făcut pînă să-şi înţeleagă pe deplin 
rolul lor.

în grajduri s-a instaurat dezordi
nea. „Nu punem paie drept aşternut, 
că nu avem furaje suficiente“, spun 
în cor conducătorii fermei. In ju
rul adăposturilor — mormane d* 
gunoi înalte cît grajdurile.

Şi, cu toate acestea, aici se con
sideră că „şeptelul are o stare fi
ziologică bună, că producţia merge 
bine“.

Am scris adesea despre bunele 
rezultate obţinute în producţie de 
zootehniştii de la Retiş. Oamenii lo
cului îşi cunosc foarte bine mese
ria. Totul pledează în favoarea aces
tei concluzii. Ar fi bine ca .şi or
ganele agricole judeţene să spri
jine — la concret —■ acest harnic 
colectiv in activitatea sa lăudabilă, 
pentru ca economia judeţului nos
tru să beneficieze de aportul Reti- 
şului la nivelul adevăratului poten
ţial productiv existent în zonă.

Cum acţionează oamenii 
cu munci de răspundere

(ürmare din pag. I)

— In aceste condiţii, aţi făcut un 
calcul al preţului de cost pe litrul 
de lapte realizat? întrebarea este 
adresată inginerului şef.

— Nu, n-am făcut. La ce-ar fi fo
losit?

— Aţi fi dispus de elemente mai 
concrete ale analizei, aţi fi orientat 
ştiinţific acţiunile de redresare a 
sectorului zootehnic.

— Orientativ, am făcut aceste 
Calcule în iunie, intervine contabilul 
şef. Conform datelor noastre, pro
ducem un litru de lapte cu 4,02 lei. 
Ţinem „la zi" evidenţa cheltuielilor.

— Şi cum orientaţi acţiunile con
siliului de conducere pe baza ele
mentelor de analiză economică de 
care dispuneţi?

— ? !
Iată o întrebare care a rămas . . .  

suspendată. Care va să zică, sectorul 
evidenţă contabilă dispune de sufi
ciente date, dar conducerea unităţii 
nu ştie cum să le utilizeze. Este 
limpede că Ia C.A.P. Agnita lipseşte 
orientarea analitic-economică, ambi
ţia organelor de conducere de a ana
liza „la rădăcină“ realitatea şi de a 
folosi această analiză pentru trans
formarea spre bine şi mai bine a 
actualelor realităţi din sectorul zoo
tehnic. Că aşa stau lucrurile ne con
vingem şi din investigarea modului 
cum este pregătită producţia anima
lieră în perioada următoare.

In primul rînd, sectorul zootehnic 
al unităţii este dispersat în trei 
puncte: Ruja, Agnita şi Coveş. Adă
posturile sínt de tip vechi, fără po
sibilităţi de introducere a mecani
zării, după cum se pronunţă ingi
nerul şef. Baza furajeră — realizată 
sub nivelul planificărilor. La fînuri 
se înregistrează un minus de aproa
pe 200 tone, la suculente —• de a- 
proape 600 tone şi la concentrate 
—• de 123 tone. Măsuri, pentru pre
pararea furajelor? Zero!! Tocătoare 
pentru suculente nu există. Tocă- 
toarea pentru grosiere a fost dusă 
la reparat (De ce abia acum?) la 
S.M.A. Agnita, care însă a reparti
zat-o . . .  S.M.A. Miercurea Sibiu
lui!!! Să vezi şi să nu-ţi vină să 
crezi: pentru o simplă reparaţie o 
tocătoare va face înconjurul... ju
deţului!! In cîte zile (a se citi săp
tămîni) şi pe cheltuiala cui? De ce 

-eint permise asemenea anomalii?
Şi, totuşi, se pune o întrebare: 

In ce direcţii trebuie să acţioneze 
cu neîntîrziere factorii de condu
cere de aici pentru a aduce „la linia 
de plutire“ sectorul zootehnic?

După cum ne relatează preşedin
tele unităţii, în mai multe şedinţe 
ale consiliului de conducere au fost 
analizate aceste aspecte. Analizate 
— e un fel de a spune, pentru că e 
greu să concepi o analiză temeinică 
fără a observa efectele ei. Singura

cale de îndeplinire a „planului” la 
efective rămîne cumpărarea. Cum 

. să mai cumpărăm încă 120 de vaci 
şi juninci acum, după ce am cumpă
rat 60? întreabă preşedintele. Şi-apol 
cu ce să le furajăm, cînd nu avem 
asigurat necesarul?

Âşadar, aici totul pluteşte in 
ceaţă!

Dar în privinţa realizării produc
ţiei marfă? „Plătim oamenii în a- 
cord global, continuă contabilul şef 
Tariful de plată? 0,30 lei pentru un 
litru de lapte obţinut, 250 lei pentru 
un viţel şi 250 lei pentru îngrijirea 
lunară a unui lot de 15 vaci. Dai 
mulţi oameni care lucrează în zoo
tehnie nu sínt buni gospodari. Acest 
fenomen, coroborat cu lipsa cronică 
de furaje, ne-a adus unde ne nă
şim“.

Comitetul de partid a analizat si
tuaţia?

— Nu numai o dată, răspundă 
loan Vecerzan, secretarul comitetu
lui de partid pe C.A.P. Ultima ana
liză am efectuat-o la data de 7 oc
tombrie . . .

— Şi ce măsuri concrete aţi sta
bilit?

Să îmbunătăţim raţiile fura
je re ...

— Cum să le îmbunătăţiţi dacă 
nu aveţi asigurat nici necesarul d<= 
furaje?

-— ??!!
Iată, aşadar, cum se „materiali

zează* nişte idei bine intenţionate 
dar • • • fără nici o bază materială 
fără nici o şansă de concretizare

Nu se poate concepe că toţi ce: 
aproape 130 membri de partid da 
la C.A.P. Agnita manifestă dezin 
teres faţă de situaţia economică a 
sectorului zootehnic. Aceiaşi oameni 
au dovedit că ştiu să obţină rezul
tate remarcabile An creşterea ani
malelor.

Actuala stare de lucruri este ur
marea lipsei de decizie a factoriloi 
de conducere aflaţi acum în exer
ciţiul funcţiunii. Stă în puterea oa 
menilor locului, în primul rînd a 
comuniştilor, să renunţe la comodi
tatea de gindire şi de acţiune, să 
pornească cu curaj, cu hotărîre, ie 
deplină cunoştinţă de cauză, la 
schimbarea radicală a actualei stări 
de lucruri din sectorul zootehnic. 
Propunem tovarăşilor de la C.A.P. 
Agnita un schimb de experienţă în 
tr-o unitate cu rezultate bune. ASe 
va realiza, în primul rind, o infuzie 
de încredere în forţele proprii, o in
fuzie de gindire realistă, sănătoasă 
— care constituie lipsa de bază, 
după opinia noastră, a activităţii 
din sectorul zootehnic Ia Agnita. Pe 
baza acestui început se va construi, 
desigur, un „edificiu“ bun al orga
nizării muncii şi producţiei în sec. 
tor, pentru a face legătura cu o tra
diţie de care ne place să facem atîta 
caz. . .
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Dezbateri în Comitetul
pentru probleme politice

ş i de secu
Naţiunile Unite 9 — Coresponden

tul Agerpres, Constantin Alexan- 
droaie, transmite: interzicerea tota
lă a folosirii armelor nucleare si 
eliminarea lor din arsenalele state
lor, crearea de zone denuclearizate, 
încheierea unui acord pentru inter
zicerea armelor chimice, redefinirea 
direcţiilor negocierilor bi şi multi
laterale de dezarmare pentru asigu
rarea succesului lor şi orientarea re
surselor materiale devenite disponi
bile prin măsuri concrete de dezar
mare spre progresul economic şi so
cial al popoarelor — acestea au fost 
punctele de reper ale discursurilor 
rostite în comitetul pentru probleme 
politice şi de securitate al Adunării 
Generale de reprezentanţii a 6 state.

în cadrul dezbaterilor au luat cu- 
vîntul reprezentanţii Bulgariei, Ba- 
run Grinberg, Australiei, H. C. Mott, 
ambasadorul Austriei, P. Janko- 
witsch, Mauritaniei, Guaye Souma- 
re, ambasadorul Ciprului, Zenon 
Rossides şi reprezentantul R.P. Chi
neze, Van Ming-hsiu.

Conferinţa
si

pentru securitate  
cooperare in Europa

Geneva 9 (Agerpres). — în cadrul 
lucrărilor Conferinţei pentru secu
ritate şi cooperare în Europa, în 
cursul zilei de vineri s-au întrunit, 
în plenul lor, comisia I, care se 
ocupă de problemele securităţii şi 
comisia a 111-a, însărcinată cu exa
minarea problemelor cooperării cul
turale şi a contactelor umane. Au 
fost examinate aspecte ale activităţii 
depuse pînă în prezent de subco
misiile respective, precum şi meto
dele de îmbunătăţire a activităţii a- 
cestora. Numeroase delegaţii au a-

ii LEGĂTURĂ CU

Sofia 9. — Corespondentul A- 
gerpres, C. Amariţei, transmite: 
Prognozefc de dezvoltare a con
strucţiilor în Bulgaria în următoa
rele trei decenii arată că numai 
in anul 2 000 vor fi efectuate lu
crări de consfirucţii-montaj în va
loare de 5 500 milioane leva. Pen
tru comparaţie se poate arăta că, 
in anul 1967, valoarea lucrărilor 
de construcţii a atins abia 1 280 
milioane leva.

Aceleaşi prognoze prevăd că, 
în timp ce în anul 1970 numărul 
salariaţilor de pe şantierele de 
construcţii era de 300 000, in a-

D in  gările  
s o c ia l i s t e
nul 1990’ pe şantiere vor lucra 
322 500 persoane. în schimb, va
loarea lucrărilor efectuate va fi 
de 4,3 ori mai mare decit cea 
realizată în J970.

Moscova 9 (Agerpres). — Po
trivit datelor registrului naval al 
U.R.S.S., flota comercială şi de 
pescuit a Uniunii Sovietice dis
pune in prezent de aproape 7 000 
de nave cu un deplasament de 
16 708 971 tone. Cu precădere se 
construiesc nave specializate, 
printre care cele pentru transpor
tul de conteinere. pentru trans
portul de autoturisme, tancuri pe
troliere de mare capacitate şi na
ve mineraliere. Potrivit prevede
rilor planului cincinal, în perioa
da respectivă, flota comercială 
sovietică se va completa cu nave 
tivind un deplasament total de a- 
proximativ 5 milioane tone con
struite in cea mai mare parte Ia 
şantierele navale din U.R.S.S., Po
lonia, Franţa, Japonia, R.D. Ger
mană şi alte ţări.

PeUin 9 fAgerpres). — Fabrica 
de biciclete din oraşivl Tienţin, 
din R.P. Chineză, realizează di
verse tipuri de produse. în anul 
1972, fabrica a produs 780 000 
de biciclete, de 2,1 ori mai mul
te decît în 9965, iar preţul de 
cost a scăzut, în aceşti ani, cu 
7,6 Ia sută. în prima parte a a- 
nului în curs, colectivul şi-a în
deplinit înainte de termen pla
nul de producţie, în condiţiile 
introducerii în producţia de serie 
a peste 10 noi tipuri de produse. 
Totodată,, unitatea a fost mult 
extinsă, în ultimii ani fiind con
struite 15 noi linii de producţie, 
ceea ce a dus la o creştere cu 
24 Ia sută. a capacităţii fabricii. 
Datorită unei serii de măsuri or
ganizatorice adoptate, eficienţa 
muncii a sporit cu aproape 30 Ia 
sută.

Washington 9 (Agerpres). — Ca
sa Albă a dat publicităţii vineri sea
ra textul scrisorii trimise de secre
tarul de stat al S.U.A., H. Kissinger, 
secretarului general al O.N.U., Kurt 
Waldheim, prin care informează că 
guvernele Egiptului şi Israelului 
sínt dispuse sa accepte un acord ca
re aplică art. 1 al Rezoluţiei 338 a 
Consiliului de Securitate al O.N.U. 
si art. 1 al Rezoluţiei 339 a Consi
liului de Securitate al O.N.U,

Acordul cuprinde următoarele şa
se puncte:

— Egiptul şi Israelul sínt de a- 
cord să respecte cu scrupulozitate 
încetarea focului cerută de Consi
liul de Securitate al O.N.U.;

— Ambele părţi sínt de acord să 
înceapă imediat discuţii între ele în 
vederea reglementării problemei re
venirii Ia poziţiile din 22 octombrie, 
în cadrul acordului cu privire la 
dezangajarea şi separarea forţelor, 
sub auspiciile O.N.U.;

— Oraşul Suez va primi zilnic 
provizii de alimente, apă Şi medica
mente. Toţi civilii "ăniţi din oraşul 
Suez vor fi evacuaţi;

— Nu trebuie să existe nici un 
obstacol în calea deplasării de fur
nituri nemîlitare spre malul răsări
tean;

— Punctele de control îsraeliene, 
situate pe şoseaua Cairo-Suez, vor 
fi înlocuite cu puncte de contrbt 
ale O.N.U. Ea capătul din Suez al

Remanieri 
în guvernul 

indian
Delhi 9 (Agerpres). — In cadrul 

unei remanieri parţiale a guvernu
lui indian, Kamalpathi Tripathi, fost 
prim-ministru al statului Uttar Pra
desh, a devenit ministru al marinei 
comerciale şi transporturilor, în lo
cul lui Raj Bahadur, numit ministru 
al comunicaţiilor. Fostul deţinător al 
acestui portofoliu, H. N. Bahaguna, 
a fost numit prim-ministru al statu
lui Uttar Pradesh, odată cu expira
rea hotărîrii privind conducerea a- 
cestui stat de către autorităţile cen
trale.

Pe de altă parte, la Delhi a fost 
anunţată demisia Iui K. L. Rao din 
postul de ministru al irigaţiilor şi 
energiei, în locul său fiind numit 
K. C. Pant, care a deţinut pînă în 
prezent funcţia de ministru de stat 
însărcinat cu afacerile interne.

u r a i m i i
m iPUT

şoselei, ofiţerii israelieni pot parti
cipa, împreună cu reprezentanţi ai
O.N.U., la stabilirea caracterului ne- 
rnilitar al încărcăturilor pe malul 
Canalului;

Imediat după stabilirea punc
telor de control ale O.N.U. pe şo
seaua Cairo-Suez, va avea loc un 
schimb al tuturor prizonierilor, in
clusiv al răniţilor.

Cele două părţi au căzut de acord 
să se întîlnească sub auspiciile co
mandantului O.N.U. pe şoseaua 
Suez-Cairo, pentru a semna acest 
acord şi pentru a lua măsuri în ve
derea aplicării lui.

Scrisoarea solicită secretarului ge
neral al O.N.U. să ia măsurile a- 
decvate pentru a asigura ţinerea 
unei intilniri sîmbătă 10 noiembrie 
1973 sau la oricare altă dată conve
nabilă tuturor părţilor.

Cairo
Vineri seara, Ministerul Afacerilor 

Externe al Egiptului a dat publici
tăţii textul acordului pentru conso
lidarea încetării focului intre Egipt 
şi Israel, anunţă agenţiile United 
Press International şi Reuter.

Tel Aviv
Guvernul âsraelian a ţinut vineri 

noaptea o reuniune extraordinară. 
Un purtător de cuvînt al primului 
ministru israelian a anunţat că, după 
această reuniune, va fi dat publici
tăţii un comunicat oficial referitor 
la acordul intervenit între Israel şi 
Egipt, informează agenţiile France 
Presse şi Reuter.

preciat drept pozitive rezultatele ob- 
ţinute pînă în prezent şi s-au pro
nunţat pentru intensificarea discu
ţiilor şi clarificării poziţiilor, în ve
derea elaborării documentelor finale 
ale conferinţei.

în subcomisia pentru aspectele mi
litare a continuat examinarea măsu
rilor vizînd întărirea încrederii şi 
creşterea stabilităţii pe continent, 
pe baza propunerilor concrete pre
zentate anterior de delegaţiile Ro
mâniei, Iugoslaviei, Spaniei şi Sue
diei.

în organul special de lucru s-a în
cheiat etapa destinată examinării do- 
cumentului elveţian privind institui
rea unui sistem european de regle
mentare paşnică a diferendelor.

în subcomisiile pentru schimburi 
comerciale şi cooperarea industrială 
au continuat discuţiile asupra unor 
forme şi măsuri menite să faciliteze 
Şi să intensifice raporturile econo
mice între toate statele participante.

în subcomisia pentru cooperarea 
în domeniul ştiinţei şi tehnicii, dis
cuţiile s^au referit la căile şi mij
loacele concrete care să faciliteze 
accesul ţărilor în curs- de dezvol
tare la cuceririle ştiinţei şi tehnicii.

Zbor
de recunoaştere al 

unui avion american 
deasupra 

R,D, Vietnam
Hanoi 9 (Agerpres). — Agenţia 

V.N.A. informează. că, joi, un avion 
american de recunoaştere de tip 
„S.R.-71“ a pătruns în spaţiul ae
rian al Republicii Democrate Viet
nam, . efectuînd zboruri deasupra u- 
nor localităţi, printre care oraşele 
Hanoi şi Haifong.

Un purtător de cuvint al Minis
terului Afacerilor Externe al R.D. 
Vietnam a protestat energic împo
triva acestui act şi a cerut să se 
pună capăt imediat şi definitiv zbo
rurilor de recunoaştere ale avioane
lor americane deasupra teritoriului 
R.D. Vietnam.

Rezultatele alegerilor legislative 
parţiale din Anglia

Londra 9. — Corespondentul Ager
pres, Nicolae Plopeanu, transmite: 
In Anglia au avut loc alegeri par
ţiale pentru desemnarea a patru de
putaţi în Camera Comunelor. Potri
vit rezultatelor anunţate, în două 
circumscripţii electorale victoria a 
revenit candidaţilor Partidului Con
servator de guvernămînt, în altă cir
cumscripţie candidatului Partidului 
Liberal, iar în cea de-a patra can
didatului Partidului Naţional Sco
ţian.

Rezultatele au fost aşteptate cu 
un deosebit interes Ia Londra, deoa
rece se spera că ele vor putea oferi 
o imagine a opţiunilor electorale în- 
tr-o perioadă cînd se discută tot mai 
intens despre alegerile generale de 
anul viitor. Dar scrutinul a fost de
parte de a fi concludent, participa
rea la vot înregistrînd un nivel foar
te scăzut.

At-ît conservatorii, cit şi laburişti! 
au obţinut un număr de voturi mult 
inferior alegerilor din 1970. Liberalii 
însă au marcat progrese însemnate, 
ceea ce confirmă avansul obţinut de 
reprezentanţii acestui partid şi cu 
prilejul alegerilor parţiale anterioa
re. Astfel, paie să se confirme pre
viziunile cu privire la posibilitatea 
ca Partidul Liberal să joace un rol 
-important în alegerile viitoare. In 
ceea ce priveşte Partidul Naţional 
Scoţian, succesul candidatului său a 
fost asigurat, între altele, de cere
rea de a se naţionaliza rezervele de 
petrol din largul coastelor Scoţiei.

Actionînd în spiritul Hotărîrii Plenarei C. C. al P. C. R. din

februarie - martie 1973

EDUCAŢIA FIZICĂ Şl SPORTUL -
factori importanţi in pregătirea 

multilaterală a elevilor
„Şcoala, care cuprinde majoritatea 

tineretului, constituie factorul prin
cipal în procesul de formare şi pre
gătire a unui tineret sănătos, apt să 
îndeplinească în cele mai bune con-. 
diţii îndatoririle ce revin cetăţenilor 
patriei noastre“, se arată în Hotă- 
rirea Plenarei C.C. al P.C.R. privind 
dezvoltarea continuă a educaţiei fi
zice şi sportului, document de mare 
însemnătate pentru viaţa sportivă 
din România. Şcolii îi revin — pe 
lingă îndatorirea de a forma cetă
ţeni bine pregătiţi profesional, cu 
un larg orizont cultural, cu o înaltă 
conştiinţa — sarcini de primă im
portanţă în călirea organismului, în 
fortificarea fizică a tinerilor.

Au trecut opt luni de la istorica 
hotărire a Plenarei C,C. al P.C.R. 
prin care se punea pe baze ştiinţi
fice mişcarea sportivă de masă din 
ţara noastră. Ce măsuri au fost luate 
în domeniul sportului şcolar? Ce rea
lizări şi ce deficienţe mai există în 
organizarea lui? Iată probleme care 
au fost abordate în discuţia cu pre
şedintele Consiliului municipal al or
ganizaţiei pionierilor, Anatolie Bol- 
dişor.

— Ce s-a realizat pînă acum?
— A fost întocmit un calendar 

sportiv în cadrul căruia au fost cu
prinse toate cele 27 de şcoli din 
municipiu, însumînd peste 10 500 de 
pionieri şi şcolari. „Crosul speranţe
lor" (devenit Divizia şcolară de cros 
pe echipe), „Tetratlonul atletic şco
lar“, Cupa „Roza vînturilor" la ori
entare turistică, competiţiile de fot
bal (în 11 şi în 6), întrecerile la gim
nastică, patinajul — pe rotile, şi pe 
gheaţă (în funcţie de anotimp si 
de... patinoar), Cupa „30 Decem
brie* Ia baschet, Cupa vacanţei de 
iarnă la şah, săniuş şî tenis de masă, 
Cupa „24 Ianuarie" la volei. Cupa

„30 Aprilie" la handbal. „Cupa spe
ranţelor“ la oină — sint numai o 
parte dintre competiţiile cu carac
ter de masă organizate pentru şco
lari. Unele dintre aceste concursuri 
au avut loc — bucurîndu-se de o 
participare numeroasă —, altele se 
vor desfăşura în perioada următoare.

— Am băgat de seamă că deşi 
numărul de participanţi este mare, 
adesea aceiaşi elevi sínt angre
naţi in întreceri la mai multe 
discipline. De ce?

— Unii profesori, în dorinţa de a 
obţine „rezultate“, cupe şi diplome, 
folosesc aceiaşi elevi — bine do
taţi şi cu aptitudini evidente — în 
mai multe ramuri sportive, ceea ce 
împiedică antrenarea şi stimularea 
tuturor şcolarilor. Este o optică gre
şită. Sportul de masă şcolar are mai 
puţin un caracter competitiv cit li
nul de recreere, de destindere şi de 
depistare a elementelor talentate, cu 
perspective de evoluţie.

— Cum este controlată şi în
drumată activitatea sportivă şco
lară?

— M.E.I. în colaborare cu C.N'.O.P. 
şi C.X.E.F.S. au elaborat un sistem 
unitar de verificare şi apreciere a 
gradului de pregătire fizică şi spor
tivă a elevilor. Acesta este „îndrep
tarul" nostru. Teoretic, fiecare şcoa* 
lă este obligată să se înscrie la com
petiţiile stabilite la începutul fiecă
rui an şcolar, şi ele fac acest lu
cru. Practic însă uneori aceste, „par
ticipări" nu sint onorate în totali-, 
täte sau se fac, sărindu-se peste u- 
nele etape intermediare (pe clase, 
pe şcoală). Facem sondaje. Am con
statat astfel că in unele şcoli doar 
30 la sută din elevi sint angrenaţi 
în concursuri. Apoi, este o proble
mă aceea a „scutirilor medicale“ la 
care o „contribuţie“ substanţială o

au unii părinţi care consideră di 
activitatea sportivă diminuează pof
ta de învăţătură. .

— Cum privesc conducerile 
şcolilor aceste competiţii sporti
ve de masă? Era o vreme cînd 
dacă jucai iotbal în pauză, direc
torul te trimitea să te tunzi 
„zero".

— Din fericire tot mai rar se in- 
tîlnesc directori de şcoli şi profe
sori care să facă opoziţie sportului. 
S-a pornit pe un drum bun pe care 
trebuie mers în continuare cu mai 
multă hotărire şi cu mai mult spirit 
organizatoric. Condiţii există.

— Care-î rolu! organizaţiilor 
pioniereşti în îndrumarea şî con
ducerea acţiunilor sportive de 
masă?

— tn majoritatea cazurilor coman- 
danţii-instructori de unităţi şî deta
şamente sint cadre didactice tinere, 
cu putere de muncă, entuziaste, re
ceptive la tot ce este nou. Lor ia 
revine sarcina de a sprijini toate 
iniţiativele profesorilor de educaţie 
fizică. Şi nu numai atit. Pe linie de 
pionieri se organizează atîtea dru
meţii, excursii, tabere, expediţii care 
in ultimă analiză sint nişte activi
tăţi recreative destinate fortificării 
organismului elevilor. Se pune deci 
problema existenţei unei strinse co
laborări între toţi factorii de răspun
dere, pentru ca prevederile I-iotă- 
ririi Plenarei C.C. al P.C.R. din 28 
februarie-2 martie 1973 să fie mate
rializata.

Aici se încheie discuţia cu tovară
şul Anatolie Boldişor, dar nu şî ac
ţiunea noastră de sondare a felului 
în care sportul devine o preocupare 
a tuturor, a felului cum tinerii şi 
adulţii, femeile şi bărbaţii sínt an- 
Irenati Ia activităţi în aer liber, la 
mişcare şi recreere.

ILIÉ IONESCU

La Grupul şcolar construcţii Sibiu (str. Pedagogilor 7) se află in fază de 
finisare un nou cămin pentru elevi cu 300 locuri. Noua clădire dispune de 
3 etaje cu 40 camere, încăperi pentru lectură, infirmerie, grup social şi va 

fi dată în folosinţă la începutul trimestrului II, anul viitor

neieroase
noi

Lucrătorii clin domeniul metalur
giei neferoase au obţinut 23 de a- 
iiaje neferoase noi, destinate reali
zării unor piese pentru agregatele 
siderurgice, pentru industria de au
tovehicule şi producţia, turboşullan- 
telor. întreprinderea de aluminiu din 
Slatina, de pilda, realizează in pre
zent peste 80 la sută din tipurile de 
aliaje standardizate pe economie. De 
asemenea, prin intrarea în funcţiune 
a instalaţiei de turnare continua a 
cuprului fără oxigen, întreprinderea 
de specialitate din Baia Mare a rea
lizat in premieră pe ţară, producţia 
de semifabricate sub formă de bare, 
de diferite profile şi plăci, care cu 
multiple utilizări în industria elec
trotehnică şi electronică. Tot aici se 
iabrica o largă gamă de pulberi de 
cupru.

A crescut considerabil sortimentul 
de produse şi aliaje al întreprin
derii „Neferal“ din Capitala, cate 
obţine in prezent peste 100 de pro
duse şi aliaje sinterizate, de la 
pulberi de metale neferoase la aliaje 
de lipit.

(Agerpres)

Aspecte ale comerţului din Cisnădie (II)

•  IN ZILELE DE 8 ŞI 9 NO
IEMBRIE, s-au desfăşurat la Ge
neva lucrările Sesiunii Comi
tetului consultativ permanent al 
comitetelor nationale europene 
pentru Ü.N.I.C.E.F. Din partea ţă
rii noastre a participat Virqiliu 
Radulian, preşedintele Comitetu
lui naţional român pentru 
U.N.I.C.E.F.

La sesiune au fost trecute in 
revistă activităţile Comitetelor 
naţionale pe anul 1973 şi au fost 
examinate unele propuneri pri
vind programul de acţiune pe a- 
nui 1974. Participanţii au apre
ciat pozitiv propunerea Comite
tului national român privind or
ganizarea unei gale U.N.I.C.E.F. 
în timpul Conferinţei mondiale a 
populaţiei; care urmează să aibă 
loc la Bucureşti, în 1974. Repre
zentantul român a propus, de a- 
semenea, organizarea la Bucureşti 
a Conferinţei comitetelor naţio
nale pentru U.N.I.C.E.F. din 1975.

•  JOI SEARA, A AVUT LOC 
O ŞEDINŢĂ A GUVERNUI UI
IORDANIAN, care a analizat re
zultatele convorbirilor purtate în 
Iordania de secretarul de stat al 
S.U.A., Henry Kissinger. Primul 
ministru Zeid Rifaî a calificat a-

ceste tratative drept fructuoase^ 
şi utile.

•  ECHIPAJUL MISIUNII „SKY
LAB 3“ ar fi putut cădea victi
mă unui accident fatal, dacă fi
surarea celor opt aripi stabiliza
toare ale rachetei „Saturn 1 b“ 
nu ar fi fost descoperită la timp. 
Directorul lansărilor de la Cen
trul spaţial, Walter Kapryan, a 
precizat într-o conferinţă de pre
să că vehiculul s-ar fi putut dis
truge în zbor, Ia cîteva secunde 
de la desprinderea de sol, fiind 
supus unei forţe de gravitaţie de 
trei-patru ori superioare celei 
normale, terestre. Fisurile au fost 
atribuite, în principal, coroziunii 
generate de salinitatea aerului 
în zona Cape Canaveral. Walter 
Kapryan a menţionat că, în pre
zent, se depun toate eforturile 
pentru lansarea echipajului la 
lâ noiembrie (cu cinci zile după 
data fixată iniţial).

•  UN BILANŢ GENERAL pe
ultimele 12 luni al pierderilor 
pricinuite inamicului de forţele 
patriotice cambodgiene relevă că, 
în această perioadă au fost scoşi 
din lupă aproxitmativ 178 000 de 
militari ai regimului de la Pnom 
Penh.

Bilanţul transmis de Agenţia 
khmeră de informaţii relatează, 
de asemenea, că, în perioada 
menţionată, forţele patriotice au 
capturat 44 350 de arme de dife
rite tipuri, între care şi piese de 
artilerie, au distrus, avariat sau 
capturat circa 1 300 de tancuri, 
transportoare blindate şi alte 
autovehicule militare, au scufun
dat sau incendiat 771 de nave, au 
doborlt sau au avariat grav 292 
de avioane şi au distrus peste 
1 500 de construcţii şi amplasa
mente militare inamice.

•  GUVERNUL SUEDEZ a cerut 
administraţiilor locuinţelor din 
întreaga ţară, precum şi institu
ţiilor oficiale să folosească în 
încălzirea centrală temperaturi 
de pînă Ia 20—25 grade Celsius, 
ca un prim pas pentru economi
sirea resurselor energetice, în 
actualul context al lipsei de re
surse energetice şi, îndeosebi, a 
petrolului.

•  PRIMUL MINISTRU JAPO
NEZ, Kakuei Tanaka, şi minis
trul comerţului exterior şi in
dustriei, Yasuhiro Nakasone, au 
hotărît, joi,' să adopte o serie de 
măsuri meţiite să reducă consu
mul de carburant în ţară.

('Drmare din pas. II

profilat pe articole electrice, e- 
lectrotehnice, chimice şi cosme
tice. La prima vedere marfa pare 
a fi prea aglomerată în spaţiile 
de expunere, dar cumpărătorul 
poate, totuşi, qăsi cu uşurinţă 
ceea ce doreşte. „Este, în gener<J, 
bine aprovizionat. Mai întîrzie 
uneori onorarea comenzilor, dar, 
de obicei se primesc toate arti
colele cerute“ (Traian Matei). Şi 
totuşi, de mult timp nu s-au pri
mit filme 6/6, 6/9, rezistenţe pen
tru frigider, doze de picup, tu
buri cauciuc pentru aspirator, 
becuri lămpi carte. Aceste caren
ţe au mai fost sesizate în cîteva 
rînduri de către controlul munci
toresc. In plus: magaziile de mi
nă sint foarte mici; plafonul ma
gazinului pătat şi umed din ca
uza unor conducte defecte afla
te în locuinţele de la etaj (Situa
ţie veche, cunoscută ş i__nere
zolvată).

Unitatea nr. 7 „Licurici“ —
îmbrăcăminte pentru copii (Res
ponsabilă Constanţa Hancu). Ln 
magazin mic, dar bine orinduit 
şi în general bine aprovizionări 
Există, însă, şi aici cîteva neca
zuri. Bunăoară, „articole foarte 
solicitate cum ar fi: bluze P.N.A. 
(mărimile 28, 30, 38, 40) panta
lonaşi P.N.A. (mărimile 32, 34, 
40) modele noi, pantaloni pentru 
băieţi (din stofe mai' groase) ha
late olandină, pijamale pentru 
fete, cămăşi diftină pentru bă
ieţi, ştrampeli coloraţi (pentru 
copii de 1—5 ani) cămăşi pionieri 
(mărimi mici) sint puţine, sau 
nu sínt deloc, deşi au fost ceru

te“ (Mariana Schwartz — vînză- 
toare). In schimb, se află cîteva 
modele vechi pe care nu le mai 
cumpără nimeni, sau articole prea 
scumpe. „Se cer, în general, lu
cruri mai ieftine dar executate 
cu gust“ (M. S.). Şi pe bună 
dreptate.

Unitatea nr. 3 „Ultima modă“
(Responsabilă Adelheid Paulin:). 
Un magazin îngrijit, curat, aran
jat cu gust, cu o servire cvasi- 
exemplară. Dar există un oareca
re contrast între firmă şi realita
tea din magazin: articolele de 
ultimă modă nu prisosesc deloc. 
Dimpotrivă, găseşti pantaloni pană 
pentru femei (pe care nu-i mai cum
pără nimeni), repartiţia de blănuri 
(faţă de numărul femeilor din 
Cisnădie) este mult sub nivelul 
cerinţelor. Gama coloristică şl de . 
modele la sacouri bărbaţi — res- 
trinsă, cămăşile pentru iarnă lip
sesc. Precizăm că pentru toate 
articolele există comenzi, d a r...

Unitatea nr. 4 „Antilopa“ (Res
ponsabil Al. Severin) este, din 
multe puncte de vedere, exem
plară pentru ceea ce numim co
merţ modern. Se face aici o re
clamă comercială adecvată, mar
fa — cu gust aranjată în spatii
le de expunere, preţurile sint 
clar afişate, dispune de personal 
cu o bună calificare. Un argu
ment pentru cele de mai sus: pe 
parcursul a 10 ani (din 1963) 
desfacerea a crescut de aproape 
patru ori (într-un procent mult 
mai mare decît numărul popu
laţiei). Spaţiul însă — ne refe
rim la cel destinat depozitării 
mărfurilor — a rămas acelaşi. In

tr-un fel oarecare trebuie să se 
intervină pentru lărgirea aces
tuia.

Privitor la repartiţia unor arti
cole, se constată şi aici o optică 
greşită a celor care o fac. De ce 
numai cîteva perechi de ciz'me 
supraelastice pentru femei? De ce 
nu se trimit (nu în cantităţi exa
gerate) şi pantofi bărbaţi la pre
ţul de 298 lei? Aceeaşi întrebare 
şi în privinţa ghetelor soliflex 
pentru copii de 8 luni — 2 ani. 
Şi încă ceva: gestionarul se plin- 
ge de proasta calitate a multor 
articole de încălţăminte. Am vă
zut şi noi, cu ocazia anchetei, 
foarte multe refuzuri. Credem că 
de vină sint cei ce achiziţionează 
o astfel de marfă.

Unitatea nr. 3 „Mobila“ (Res
ponsabil Nicolae Hudiţan) Un 
magazin foarte bine aprovizionat, 
cu personal harnic şi priceput, 
care cunoaşte cerinţele cumpără
torilor. Apare însă următoarea 
neînţelegere în privinţa spaţiului 
de expunere: au existat, şi încă 
există posibilităţi de lărgire a a- 
cestuia, dar se întîmpînă opozi
ţie din partea factorilor de con
ducere. Responsabilul magazinu
lui a dat în acest sens o suges
tie, după părerea noastră, buna. 
Insă n-a găsit înţelegere (aşa că, 
pentru a-şi prezenta marfa, este 
obligat să alerge toată ziua cu 
clienţii de la un depozit la altul). 
Şi încă o problemă care credem 
că s-ar putea soluţiona: de ce 
pentru cumpărarea unei mobile 
în rate clienţii trebuie să vină 
pînă la Sibiu (Ia birourile I.C.S. 
Mărfuri industriale) pentru o

semnătura? „Sínt mulţi cumpără
tori pe care-i pierdem cînd aud 
de atîta umblătură* (Nicolae Hu- 
diţan).

Dar dincolo de aceste greutăţi, 
magazinul şi-a depăşit pianul la 
vin zări pe luna trecută cu 30000 
lei. O notă bună, la superlativ, 
pentru cei care-1 deservesc.

La finele raidului se impun cî
teva concluzii (parţial imaginate 
în aspectele consemnate): repar
tiţia mărfurilor „de la centru“ se 
mai face uneori fără a fi cunos
cute cerinţele reale ale oraşului 
Cisnădie. (De aceea sugerăm, in 
acest sens, un sondaj de opinie 
în rîndul cumpărătorilor); unii 
gestionari mai consideră contro
lul obştesc a fi o treabă formală 
şi ca atare nu ţin cont de obser
vaţiile acestuia; realmente, spa
ţiile de depozitare ridică o. pro
blemă, dar cu mai multă chibzu
inţă şi spirit gospodăresc situa
ţia se poate îmbunătăţi; se cere 
intervenţia severă a organelor 
de conducere, atunci cînd sínt 
înregistrate abateri de la etica 
profesională a lucrătorilor din 
comerţ; n-ar fi lipsit de interes 
un program gîndit în perspectivă, 
privind ridicarea calificării şi e- 
ducatia vînzătorilor (care ar pu
tea fi realizat cu sprijinul Casei 
de cultură a sindicatelor).

Ne rezumăm doar la aceste 
cîteva sugestii, convinşi fiind că 
pentru îmbunătăţirea activităţii 
în acest important sector sint 
posibilităţi practic inepuizabile. 
Se cere doar mai multă gîndire 
creatoare, exigenţă şi hărnicie.
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